



# စိုက်ပျိုးရေး၊ မွေးမြူရေးနှင့် ဆည်မြောင်းဝန်ကြီးဌာန စီမံကိန်းဦးစီးဌာန



## စိုက်ပျိုးစီးပွားသတင်းလွှာ

အမှတ်စဉ် ( ၁၁ / ၂၀၂၂ )

၂၀၂၂ ခုနှစ်၊ မတ်လ(၁၇) ရက်

၁၇-၃-၂၀၂၂	
ငွေကြေး အမျိုးအစား	ငွေလဲလှယ်နှုန်း (ကျပ်)
ဒေါ်လာ	၁၇၇၈.၀
ယူရို	၁၉၆၃.၉
စင်ကာပူဒေါ်လာ	၁၃၁၁.၇
စတာလင်ပေါင်	၂၃၄၃.၂
ဂျပန်ယန်း (၁၀၀)	၁၄၉၈.၃
တရုတ်ယွမ်	၂၈၀.၀၆
ဟောင်ကောင် ဒေါ်လာ	၂၂၇.၃၅
အိန္ဒိယရူပီး	၂၃.၄၅၂
ကိုရီးယားဝမ် (၁၀၀)	၁၄၆.၉၄
မလေးရှား ရင်းဂစ်	၄၂၃.၈၄
ဖိလစ်ပိုင်ပီဆို	၃၄.၀၆၁
ထိုင်းဘတ်	၅၃.၅၃၀
ဗီယက်နမ်ဒေါင် (၁၀၀)	၇.၇၇၅၂

လယ်ယာစီးပွားနှင့် ကုန်သွယ်မှုဌာနခွဲ  
စီမံကိန်းဦးစီးဌာန၊  
ရုံးအမှတ် (၁၅)  
ဖုန်း-၀၆၇-၃၄၁၀၆၈၄  
Email-misdop.moali@gmail.com

### သတင်းခေါင်းစဉ်များ

#### ■ စိုက်ပျိုးရေး၊ မွေးမြူရေးနှင့် ရေထွက်ပစ္စည်းဆိုင်ရာသတင်းများ

- ဂျာမနီနိုင်ငံ၏ လက်ဖက်ခြောက်ဈေးကွက်ကို လေ့လာတင်ပြခြင်း
- မတ်လအတွင်း ဘရာဇီးလ်နိုင်ငံမှ ပြောင်းနှင့် ပဲပုတ်စေ့တင်ပို့နိုင်ရန်မျှော်မှန်းထားသည့် အခြေအနေများ
- ဘရာဇီးလ်နိုင်ငံ၏ပဲပုတ်စေ့တင်ပို့မှုသည် ၂၀၂၂ ခုနှစ်၏ ပထမ ၂ လတာကာလအတွင်း ၂၆၀ ရာခိုင်နှုန်း ပိုမိုတိုးတက်ခဲ့
- ၂၀၂၂ ခုနှစ် ပထမ ၂ လတာကာလအတွင်း ဘရာဇီးလ်နိုင်ငံ၏ ဝက်သားတင်ပို့မှု ၁.၃ ရာခိုင်နှုန်း တိုးတက်
- စိုက်ပျိုးရေးလုပ်ငန်းရှင်များ၏ ၅၄ ရာခိုင်နှုန်းသည် ၎င်းလုပ်ငန်းတွင် Drone များအား တွင်ကျယ်စွာအသုံးပြုရန် ဆန္ဒရှိနေကြကြောင်း သုတေသနစစ်တမ်းတွင်ဖော်ပြ (ဘရာဇီးလ်)
- ထိုင်းကြက်သားစက်ရုံများသည် ဆော်ဒီသို့တင်ပို့ရန်ခွင့်ပြုချက်ရရှိခြင်း

#### ■ အထွေထွေသတင်းများ

- ရုရှား-ယူကရိန်းစစ်ပွဲသည် ငွေကြေးဖောင်းပွမှုလှိုင်းသစ်များနှင့် အတိုးနှုန်းမြင့်တက်လာနိုင်ကြောင်း The Reserve Bank of Australia က သတိပေးလိုက်ခြင်း
- ရုရှား၏ ယူကရိန်းသို့ ကျူးကျော်မှုကြောင့် အမေရိကန်နှင့် ဗြိတိန်နိုင်ငံတို့က ရုရှားသို့ ရေနံတင်သွင်းခွင့် တားမြစ်ကြောင်း ကြေညာလိုက်ခြင်း

- Brent ရေနံစိမ်းဈေးကျဆင်းမှုကြောင့် ပြည်တွင်းရေနံကုမ္ပဏီများကို ထိခိုက်စေပြီး သြစတြေးလျငွေတန်ဖိုး ကျဆင်းသွားခြင်း
- သြစတြေးလျအစိုးရက အပျော်စီးသင်္ဘောများ ဆိုက်ရောက်၊ ထွက်ခွာခြင်း များကို ဧပြီလ ၁၇ ရက်အထိ တားမြစ်ထားမည်
- သြစတြေးလျခရီးသွားများတွက် နယူးဇီလန်နိုင်ငံက နိုင်ငံတကာဝင်ထွက် ပေါက်များကို ပြန်လည်ဖွင့်လှစ်တော့မည်
- ဟောင်ကောင်ဒေသဆိုင်ရာ စီးပွားရေးသတင်းများ
- လောင်စာဆီကုန်ကျစရိတ်များ မြင့်တက်လာသည်နှင့်အမျှ စက်သုံးဆီဈေး နှုန်းများ ပြန်လည်ပြင်ဆင်ရန် ထိုင်းစက်မှုလုပ်ငန်းရှင်များအသင်းချုပ်(FTI) က တောင်းဆိုခြင်း
- လောင်စာဆီဝယ်ယူမှုအား ယွမ်ငွေဖြင့် စာချုပ်ချုပ်ဆိုနိုင်ရေး တရုတ်နိုင်ငံ နှင့် ဆောင်ဒီနိုင်ငံ ဆွေးနွေးညှိနှိုင်းမှု အရှိန်အဟုန် မြင့်တက်

## ဂျာမနီနိုင်ငံ၏ လက်ဖက်ခြောက်ဈေးကွက်ကို လေ့လာတင်ပြခြင်း

ဂျာမနီနိုင်ငံသည် အီးယူဒေသတွင် ဒုတိယအကြီးဆုံး လက်ဖက်ခြောက်တင်သွင်းသူနှင့် ပြုပြင်ပြီးပြန်လည်တင်ပို့သူအနေနှင့် ထိပ်ဆုံးအဆင့်တွင်ရှိပါသည်။ ဂျာမနီနိုင်ငံရှိ ပင်လယ်ဆိပ်ကမ်းမြို့ ဖြစ်သော ဟမ်းဘတ်မြို့သည် Tea Capital အဖြစ် ကျော်ကြားမှုရှိပြီး လက်ဖက်ခြောက်ကုန်သွယ်မှု ပြုလုပ်သော ကုမ္ပဏီများ၊ ဓာတ်ခွဲခန်းများကဲ့သို့ ဝန်ဆောင်မှုပေးသည့် လုပ်ငန်းများ၊ German Tea Association တို့ တည်ရှိရာ မြို့လည်းဖြစ်ပါသည်။ ဂျာမနီနိုင်ငံတွင် လက်ဖက်ခြောက်ဈေးကွက်သည် ကိုရိုနာဗိုင်းရပ်စ်ရောဂါကာလအတွင်း ကန့်သတ်ထိန်းချုပ်မှု များရှိသော်လည်း သက်ဆိုင်ရာမူလတင်သွင်းသည့်နိုင်ငံများရှိ Suppliers များနှင့် ချိတ်ဆက်ဆောင်ရွက်မှုများထိရောက်စွာ ဆောင်ရွက်နိုင်ခြင်းကြောင့် တင်သွင်းဖြန့်ဖြူးခြင်းများကို ကောင်းမွန်ထိရောက်စွာ ဆောင်ရွက်နိုင်ခဲ့သည်။ ကပ်ရောဂါကာလအတွင်း စူပါမားကက်များ၊ စတိုးဆိုင်များမှ ဝယ်လိုအားမှာ သိသာစွာပြောင်းလဲ သွားခြင်းမရှိသော်လည်း ဟိုတယ်များ၊ စားသောက်ကုန်ဝန်ဆောင်မှုလုပ်ငန်းများမှ ဝယ်လိုအားကျဆင်းခြင်းများ ရှိခဲ့ပြီး ယခုအခါ ပြန်လည် လည်ပတ်နိုင်စပြုလာပြီဖြစ်သည်။

ဂျာမနီနိုင်ငံသည် တင်သွင်းသည့် လက်ဖက်ခြောက်များကို ပြည်တွင်းစားသုံးမှုနှင့် နိုင်ငံပေါင်း (၁၀၀)ကျော်သို့ ပြည်လည်တင်ပို့မှုများပြုလုပ်လျှက်ရှိရာ ပို့ကုန်၏ ၆၅ရာခိုင်နှုန်းသည် အီးယူနိုင်ငံများသို့ တင်ပို့နေခြင်းဖြစ်ပြီး ပြင်သစ်နိုင်ငံက ထိပ်ပိုင်းတွင် ရပ်တည်လျက်ရှိသည်။ အီးယူ ပြင်ပနိုင်ငံများအနက် အမေရိကန်နိုင်ငံသည် ကြီးမားသောဈေးကွက်တစ်ခုဖြစ်ပြီး ၂၀၂၀ ခုနှစ်တွင် အမေရိကန်နိုင်ငံက (၂၉၀၂)တန်ကို ဂျာမနီနိုင်ငံမှတင်သွင်းခဲ့သည်။ အခြား တင်ပို့သည့်နိုင်ငံများမှာ ရုရှားနှင့် ကနေဒါနိုင်ငံတို့ ဖြစ်ကြပါသည်။ တင်သွင်းမှုအပိုင်းတွင် တရုတ်၊ အိန္ဒိယ၊ သီရိလင်္ကာ၊ အင်ဒိုနီးရှား၊ ဗီယက်နမ်၊ အာဖရိကနှင့် အီးယူနိုင်ငံများ(နယ်သာလန်၊ အီတလီ၊ ပိုလန်) စသည်တို့မှ တင်သွင်းမှုများ ပြုလုပ်ပါသည်။

၂၀၁၉ခုနှစ်အတွင်း (၄၆၆၄၃) တန်နှင့် ၂၀၂၀ ခုနှစ်အတွင်း (၄၀၉၈၅)တန် တင်သွင်းခဲ့ရာတွင် အိန္ဒိယနိုင်ငံက Black tea နှင့် တရုတ်နိုင်ငံက Green tea တို့တွင် ဈေးကွက် ဝေစုအများဆုံး ရရှိကြပါသည်။ ၂၀၂၀ခုနှစ် တင်သွင်းခဲ့မှုတွင် Black tea ဈေးကွက်ဝေစုတွင် အိန္ဒိယနိုင်ငံကဈေးကွက်ဝေစု၏၂၉ ရာခိုင်နှုန်းကိုလည်းကောင်း၊ သီရိလင်္ကာနိုင်ငံက ၁၉.၆၇ ရာခိုင်နှုန်းကိုလည်းကောင်း၊ Green tea ဈေးကွက်ဝေစုတွင် တရုတ်နိုင်ငံက ဈေးကွက်ဝေစု၏ ၆၃ ရာခိုင်နှုန်းကိုလည်းကောင်း၊ အင်ဒိုနီးရှားနိုင်ငံက ၁၀ ရာခိုင်နှုန်းကို လည်းကောင်း ရရှိကြပါသည်။ ၂၀၂၀ ခုနှစ်အတွင်း (၄၀၉၈၅.၆) တန်ကို နိုင်ငံပေါင်း(၇၁) နိုင်ငံမှတင်သွင်းခဲ့သည့်အနက် ၂၁၈၁၇.၈ တန်ကို နိုင်ငံပေါင်း

(၁၀၈) နိုင်ငံသို့ ပြန်လည်တင်ပို့ခဲ့ပါသည်။ အီးယူဒေသအတွင်း ပြန်လည်တင်ပို့မှုပြုသည့်နိုင်ငံများမှာ နယ်သာလန်၊ ပြင်သစ်၊ပိုလန်၊ ဩစတြီးယားစသည့်နိုင်ငံများ ဖြစ်ပါသည်။ ဂျာမနီနိုင်ငံတွင် အများအားဖြင့် Green teaနှင့် Black tea ကို သောက်သုံးလေ့ရှိကြပြီး ၂၀၂၀ ခုနှစ်အတွင်း လူတစ်ဦးပျမ်းမျှ ၂၈ လီတာ သောက်သုံးမှုရှိခဲ့ပါသည်။ ဂျာမနီ ပြည်သူများက Black tea ကို ပိုမိုနှစ်သက်သောက်သုံးမှု ရှိကြပြီး သဘာဝဆေးဘက်ဝင်အပင်များ၊ သစ်သီးများမှထုတ်ယူရရှိသည်များကို ပေါင်းစပ်၍လည်း ကျန်းမာရေးအတွက် အဓိကထား၍ သောက်သုံးလာကြသည်။

Speciality teas များကိုလည်း အရည်အသွေးမြင့်မားပြီး ထူးခြားကောင်းမွန်သော အနံ့အရသာရှိသည့် လက်ဖက်ခြောက်များအဖြစ် ဂျာမနီကုမ္ပဏီများက ဦးတည်တင်သွင်းလာကြပြီး ဈေးကွက်တွင်ရွေးချယ် သောက်သုံးလာကြပါသည်။ ယခုအခါ စားသုံးသူများက ကော်ဖီအစား လက်ဖက်ခြောက်သောက်သုံးမှုများကို ပိုမိုစိတ်ဝင်စားလာကြပါသည်။ Speciality tea များအတွက် အော်ဂဲနစ်လက်မှတ်ရရှိရန် အရေးပါပြီး Fair Trade Certificate သည်လည်း ဈေးကွက်လိုအပ်ချက် တစ်ခုဖြစ်လာပါသည်။ ဂျာမနီနိုင်ငံသည် အီးယူဒေသတွင် Speciality tea များအတွက် အရေးပါသောဝင်ပေါက်တစ်ခုလည်းဖြစ်ပါသည်။ ဂျာမနီနိုင်ငံ၏ လက်ဖက်ခြောက်ဈေးကွက်ကို ၂၀၂၂ ခုနှစ်မှ ၂၀၂၅ ခုနှစ်အတွင်း (၃.၉၂) ရာခိုင်နှုန်းတိုးတက်မှုရှိနိုင်ကြောင်းနှင့် လူတစ်ဦးတစ်နှစ်စားသုံးမှု ၀.၃ ကီလိုဂရမ် ရှိနိုင်ကြောင်း ခန့်မှန်းထားရှိပါသည်။

German Tea and Herbal Infusions Association ကို German Tea Association နှင့် Herbal Infusions Association နှစ်ခုအားပေါင်းစည်း၍ ၂၀၂၀ ခုနှစ်မှ စတင်၍ အသင်းအဖွဲ့တစ်ခုတည်းအဖြစ် ပေါင်းစည်းဆောင်ရွက်ထားရှိပါသည်။ မြန်မာနိုင်ငံမှ လက်ဖက်ခြောက်များကို ဂျာမနီကုမ္ပဏီများဖြစ်သည့် Teegschwendner Company, Chardo Company စသည့် ကုမ္ပဏီများက ဝယ်ယူတင်သွင်းလျှက်ရှိပြီး ယူနိုက်တက်ကင်းဒမ်းနှင့် အမေရိကန်နိုင်ငံ ကုမ္ပဏီများကလည်း လက်ဖက်ခြောက်နှင့်လက်ဖက်အစို (Fermented Tea) များကို တင်သွင်းလျှက်ရှိပါသည်။ အခြားအာရှနိုင်ငံများနှင့် နှိုင်းယှဉ်လျှင် မြန်မာနိုင်ငံမှပို့ကုန်မှာ များစွာနည်းပါးလျက်ရှိနေပါသည်။ ယခုအခါ မြန်မာ Fermented Tea ထုတ်ကုန်များကို ဂျာမနီ အွန်လိုင်းဈေးကွက်(www.teafood.de)တွင် ရောင်းချလာခြင်းများရှိလာပြီး အခြားမြန်မာ လက်ဖက်ကုမ္ပဏီများကလည်း ဂျာမနီလက်ဖက်ဈေးကွက်နှင့် အွန်လိုင်းဈေးကွက်တို့တွင် ကျယ်ပြန့်စွာ ဝင်ရောက်နိုင်ရန် ချိတ်ဆက်ဆောင်ရွက်လျက်ရှိပါသည်။ မြန်မာနိုင်ငံမှ လက်ဖက်ထုတ်ကုန်များသည် Speciality tea အဆင့်မီထုတ်ကုန်များဖြစ်ပြီး ဈေးကွက်ဝယ်လိုအားရှိသည့် ဂျာမနီနှင့်ဥရောပဈေးကွက်သို့ပိုမိုတင်ပို့နိုင်ရေးနှင့် ဂျာမနီနိုင်ငံရှိ

BIOFACH အော်ဂဲနစ်ထုတ်ကုန်ပြပွဲ၊ Anuga - Food and Beverage ပြပွဲ၊ COTECA ပြပွဲ စသည်တို့ တွင် ပါဝင်ပြသနိုင်ရန် ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်သင့်ပါကြောင်း လေ့လာတင်ပြအပ်ပါသည်။

Sources: <https://www.cbi.eu/market-information/tea/germany/germany>  
<https://www.teeverband.de>  
Teereport\_2021\_ES\_EN.pdf  
<https://www.statista.com/outlook/cmo/hot-drinks/tea/germany>

သိတာဝင်းဌေး၊ စီးပွားရေးသံမှူး၊  
ဘာလင်

.....

**မတ်လအတွင်း ဘရာဇီးလ်နိုင်ငံမှ ပြောင်းနှင့် ပဲပုတ်စေ့တင်ပို့နိုင်ရန် မျှော်မှန်းထားသည့် အခြေအနေများ**

**ကမ္ဘာ့ဈေးကွက်တွင် ပြောင်းစေ့ဝယ်လိုအား သိသိသာသာမြင့်တက်နိုင်**

ကမ္ဘာ့ပြောင်းဈေးကွက်သို့ ပြောင်းအမြောက်အများတင်ပို့နေသည့် ယူကရိန်းနိုင်ငံသည် လတ်တလောအခြေအနေတွင် စစ်ပွဲများဖြစ်ပွားနေမှုကြောင့် သီးနှံများကောင်းစွာစိုက်ပျိုး ထုတ်လုပ် နိုင်ခြင်းမရှိသဖြင့် ကမ္ဘာ့ဈေးကွက်တွင် ဘရာဇီးလ်ပြောင်းများ၏ဝယ်လိုအားများ ပိုမိုမြင့်တက်လာ နိုင်ကြောင်း သတင်းတွင်ဖော်ပြထားသည်။ လက်ရှိအချိန်တွင် ရုရှနှင့်ယူကရိန်း နိုင်ငံတို့သည် ၎င်းတို့ ၏ပို့ကုန်များအား ကမ္ဘာ့ဈေးကွက်သို့ အကန့်အသတ်ဖြင့်သာတင်ပို့လျက်ရှိကြောင်း သတင်းတွင် ဖော်ပြထားသည်။

ကမ္ဘာ့ဈေးကွက်သို့ လယ်ယာထွက်ကုန်တင်ပို့မှုတွင် ဘရာဇီးနိုင်ငံသည် တတိယမြောက် အများဆုံးတင်ပို့သည့်နိုင်ငံဖြစ်ပြီး ရုရှနိုင်ငံနှင့်ယူကရိန်းနိုင်ငံတို့သည် ကမ္ဘာ့အများဆုံးတင်ပို့သည့် ၅ နိုင်ငံစာရင်းတွင်ပါဝင်လျက်ရှိကြောင်း အမေရိကန်နိုင်ငံ လယ်ယာစိုက်ပျိုးရေးဌာန(U.S. Departm- ent of Agriculture - USDA) ၏ အစီရင်ခံစာတွင်ဖော်ပြထားသည်။ ရုရှ - ယူကရိန်း ပဋိပက္ခကြောင့် ပြည်တွင်းတွင် စားနပ်ရိက္ခာများပြတ်လပ်မှုမရှိစေရေးအတွက် နှံစားသီးနှံများ အပါအဝင် လယ်ယာ ထွက်ကုန်များအား ဘရာဇီးလ်နိုင်ငံမှဝယ်ယူတင်သွင်းနိုင်ရန် အရှေ့ဥရောပနိုင်ငံများကပိုမိုဆက်

သွယ်လာကြကြောင်း လယ်ယာကဏ္ဍစီးပွားရေးသတင်းများအား ထုတ်လွှင့်နေသည့် Rural Channel သတင်းဌာနမှ လေ့လာသုံးသပ်သူ Glauber Silveira က ပြောကြား ခဲ့သည်။

စားနပ်ရိက္ခာနှင့် တိရိစ္ဆာန်အစာအတွက် ပြောင်းသီးနှံပြတ်လပ်မှုဖြစ်ပေါ်မည်ကို နိုင်ငံတကာဈေးကွက်တွင် စိုးရိမ်မှုများမြင့်တက်လျက်ရှိနေကြောင်း၊ ကမ္ဘာ့ဈေးကွက်တွင် ဝယ်လိုအားမြင့်တက်မည့်အလားအလာများကြောင့် ဘရာဇီးလ်နိုင်ငံသည် ပြောင်းသီးနှံအား တိုးချဲ့စိုက်ပျိုးနိုင်သည့် အခြေအနေရှိနေသော်လည်း ပိုတက်စီယမ်ဓာတ်မြေဩဇာလိုအပ်ချက်များ ဖြစ်ပေါ်လျက်ရှိကြောင်း၊ ယူကရိန်းနိုင်ငံ၏ ပြောင်းတင်ပို့မှုလျော့ကျမှုကြောင့် ကမ္ဘာ့ပြောင်း ဝယ်လိုအား သိသိသာသာမြင့်တက်ရန်မျှော်မှန်းထားကြောင်း Silveira က ပြောကြားခဲ့သည်။

**ပဲပုတ်စေ့ တင်ပို့နိုင်မှုများ လျော့ကျနိုင်**

ယခုမတ်လအတွင်း ပဲပုတ်စေ့တန်ချိန် ၁၃.၇၆၉ တန်တင်ပို့နိုင်ရန် ယခင်ကခန့်မှန်းခဲ့သော်လည်း လတ်တလောဖြစ်ပေါ်နေသည့်ကမ္ဘာ့အခြေအနေများကြောင့် တင်ပို့နိုင်မည့်ပဲပုတ်စေ့ ပမာဏအား တန်ချိန် ၁၂.၉ သန်းအထိလျော့ချခဲ့ကြောင်း ဘရာဇီးလ်နိုင်ငံ နှံစားသီးနှံတင်ပို့သူများအသင်း(National Association of Cereal Exporters - Anec)က ပြောကြားခဲ့သည်။

ယခုနှစ်ဖေဖော်ဝါရီလတွင် ဘရာဇီးလ်နိုင်ငံမှ ပဲပုတ်စေ့တန်ချိန် ၉.၁၁၃ သန်းနှင့် ပဲပုတ်စေ့ထွက်ကုန် တန်ချိန် ၂.၀၁၂ သန်းအားတင်ပို့ခဲ့ပြီး ၂၀၂၁ ခုနှစ်၊ ဖေဖော်ဝါရီလတွင် ပဲပုတ်စေ့ထွက်ကုန်တန်ချိန် ၁.၅၇၃ သန်းအားတင်ပို့ခဲ့ကြောင်း၊ ယခုနှစ်မတ်လတွင် ပြောင်း တန်ချိန် ၅၅,၀၀၀ တန် တင်ပို့ရန်မျှော်မှန်းထားပြီး ဖေဖော်ဝါရီလတွင် တန်ချိန် ၅၂၃,၃၄၂ တန်အား တင်ပို့ခဲ့ကြောင်း၊ ယခုမတ်လတွင် ဂျူတန်ချိန် ၅၀၁,၇၃၀ တန်အား တင်ပို့နိုင်ရန်မျှော်မှန်းထားပြီး ယခင်လက တန်ချိန် ၉၂၅,၂၆၄ တန်အား တင်ပို့ခဲ့ကြောင်း၊ ယခုအပတ် မတ်လ ၆ ရက်နေ့မှ ၁၂ ရက်နေ့အထိ ပဲပုတ်စေ့တန်ချိန် ၂.၈၇၄ သန်း၊ ပဲပုတ်စေ့ထွက်ကုန်တန်ချိန် ၂၀၁,၆၁၆ တန်နှင့် ဂျူတန်ချိန် ၂၀၆,၈၉၆ တန်အားတင်ပို့ခဲ့ကြောင်း၊ မတ်လ ၁၃ ရက်နေ့မှ ၁၉ ရက်နေ့အထိကာလအတွင်း ပဲပုတ်စေ့တန်ချိန် ၃,၆၈၄ တန်၊ ပဲပုတ်စေ့အခွံတန်ချိန် ၄၅၂,၆၇၁ တန်နှင့် ဂျူတန်ချိန် ၃၃,၄၇၃ တန်တို့အား တင်ပို့နိုင်ရန်မျှော်မှန်းထားကြောင်း နှံစားသီးနှံတင်ပို့သူများအသင်း (Anec)က ပြောကြားခဲ့သည်။

သတင်းရင်းမြစ် -canalrural.com.br  
ထွန်းအောင်ဇော်၊ စီးပွားရေးသံမှူး  
ဘရာဇီးလ်

**ဘရာဇီးလ်နိုင်ငံ၏ ပဲပုတ်စေ့တင်ပို့မှုသည် ၂၀၂၂ ခုနှစ်၏ ပထမ ၂ လတာကာလအတွင်း ၂၆၀ ရာခိုင်နှုန်း ပိုမိုတိုးတက်ခဲ့**

၂၀၂၂ ခုနှစ်၊ ဇန်နဝါရီလနှင့် ဖေဖော်ဝါရီလ ၂ လတာအတွင်း ဘရာဇီးလ်နိုင်ငံ၏ ပဲပုတ်စေ့ တင်ပို့မှုသည် တန်ချိန် ၉.၇ သန်းရှိခဲ့သဖြင့် ယခင်နှစ်ကာလတူတွင်တင်ပို့ခဲ့သည့် ပမာဏထက် ၂၆၀ ရာခိုင်နှုန်းပိုမိုတိုးတက်ခဲ့ကြောင်း၊ ၂၀၂၁ ခုနှစ် ပထမ ၂ လတာကာလအတွင်း ပဲပုတ်စေ့တန်ချိန် ၂.၇ သန်း တင်ပို့ခဲ့ကြောင်း လယ်ယာထွက်ကုန်ကဏ္ဍနှင့်ပတ်သက်သည့် သတင်းများအားတင်ပြနေသော Canal Rura သတင်းဌာန၏ ညွှန်ကြားရေးမှူး Giovanni Ferreira က ပြောကြားခဲ့သည်။

၂၀၂၀-၂၀၂၁ သီးနှံစိုက်ပျိုးချိန်တွင် မိုးခေါင်သည့်ရာသီဥတုဖြစ်ပေါ်ခဲ့မှုကြောင့် စိုက်ပျိုးမှု များနောက်ကျခဲ့ကြပြီး သီးနှံရိတ်သိမ်းချိန်ဖြစ်သည့် ၂၀၂၁ ခုနှစ် ဇန်နဝါရီလနှင့်ဖေဖော်ဝါရီလ တို့တွင် မိုးအဆက်မပြတ်ရွာသွန်းနေမှုကြောင့် ရိတ်သိမ်းမှုများနောက်ကျခဲ့ကြကြောင်း၊ ထို့ကြောင့် ပုံမှန် အချိန်အတိုင်း သီးနှံတင်ပို့နိုင်ခြင်းမရှိခဲ့သဖြင့် ပို့ကုန်ပမာဏတွင်ကျဆင်းမှုများ ဖြစ်ပေါ်ခဲ့ကြောင်း၊ သို့ရာတွင် ယခု ၂၀၂၂ ခုနှစ် ပထမ ၂ လတာကာလအတွင်း ပဲပုတ်စေ့တင်ပို့မှုသည် ၂၀၁၈ ခုနှစ် ကာလတူက ပဲပုတ်စေ့တန်ချိန် ၇ သန်းကျော်တင်ပို့နိုင်ခဲ့သည့်အခြေအနေသို့ ပြန်လည်ရောက်ရှိခဲ့ ကြောင်း Ferreira ကပြောကြားခဲ့သည်။

လက်ရှိတင်ပို့ခဲ့သည့်ပမာဏကိုကြည့်ပါက ကမ္ဘာ့ဝယ်လိုအား မြင့်တက်နေမှုအခြေအနေ ကို ခန့်မှန်းသိရှိနိုင်ကြောင်း၊ ကမ္ဘာ့သီးနှံဈေးကွက်တွင် ဝယ်လိုအားမြင့်တက်မှုနှင့်အတူ သီးနှံဈေး နှုန်းများလည်းမြင့်တက်လျက်ရှိကြောင်း၊ ထို့ကြောင့် ယခုနှစ်တွင် ပြည်တွင်းပဲပုတ်စေ့ လက်ကျန် လည်းနည်းပါနိုင်သည့်အခြေအနေရှိကြောင်း Ferreira ကပြောကြားခဲ့သည်။ ၂၀၂၁ ခုနှစ်တွင် ဘရာ ဇီးလ်နိုင်ငံမှ ပဲပုတ်စေ့တန်ချိန် သန်း ၁၃၀ စိုက်ပျိုးထုတ်လုပ်ရန်ခန့်မှန်းတွက်ချက်ခဲ့ပြီး ပြည်ပသို့ စံချိန်တင် တင်ပို့နိုင်ခဲ့ကြောင်း၊ ယခုနှစ်တွင် ပဲပုတ်စေ့စိုက်ပျိုးထုတ်လုပ်မှု လျော့ကျနိုင်ကြောင်း ခန့်မှန်းထားပြီး တန်ချိန် သန်း ၁၂၀ ဝန်းကျင်ရှိနိုင်ကြောင်း၊ ထို့ကြောင့် ပြည်တွင်းစားသုံးမှုလုံမှုရှိ ရန်အတွက် လာမည့်ဒုတိယနှစ်ဝက်ကာလတွင် ပဲပုတ်စေ့ပြည်ပတင်ပို့မှုကို လျော့ချသွားရန်လို ကြောင်း၊ ပဲပုတ်စေ့ကုန်ကြမ်းပြတ်လပ်မှုမရှိစေရန်အတွက် ပြည်တွင်းဈေးကွက် အခြေအနေကို မျက်ခြေမပြတ်စောင့်ကြည့်ရန်လိုကြောင်း Ferreira ကပြောကြားခဲ့သည်။

၂၀၂၂ ခုနှစ်၊ ဇန်နဝါရီလနှင့် ဖေဖော်ဝါရီလအတွင်း ပဲပုတ်စားသောက်ကုန်ပစ္စည်းများ တင်ပို့မှုသည် တန်ချိန် ၃.၁ သန်းရှိခဲ့ပြီး ယခင်နှစ်ကာလတူထက် ၅၀ ရာခိုင်နှုန်းပိုမိုတင်ပို့နိုင်



ခဲ့ကြောင်း၊ ပဲပုတ်ဆီတင်ပို့မှုသည် တန်ချိန် ၃၀၀,၀၀၀ ရှိခဲ့ပြီး ယခင်နှစ်ကာလတူထက် ၈၀ ရာခိုင်နှုန်း ပိုမိုတိုးတက်တင်ပို့နိုင်ခဲ့ကြောင်း သတင်းတွင်ဖော်ပြထားသည်။

ကမ္ဘာ့ဈေးကွက်တွင် သီးနှံဝယ်လိုအားများ ဆက်လက်မြင့်တက်မည့်အခြေအနေ ဖြစ်ပေါ်နေသဖြင့် ပြည်တွင်းလိုအပ်ချက်နှင့် တင်ပို့နိုင်မှုအခြေအနေများအပေါ်တွင် အလေးထားရန်လိုအပ်ကြောင်း၊ ရုရှနိုင်ငံသည် ကမ္ဘာ့ဈေးကွက်သို့ ဂျုံအဓိကတင်ပို့သည့်နိုင်ငံဖြစ်သော်လည်း ဘရာဇီးလ်နိုင်ငံအတွက်လိုအပ်သောဂျုံများကို အာဂျင်တီးနား၊ ပါရာဂွေးနှင့်ကနေဒါနိုင်ငံတို့မှ အဓိကဝယ်ယူတင်သွင်းလျက်ရှိသဖြင့် ရုရှ- ယူကရိန်းစစ်ပွဲသည် ဘရာဇီးလ်နိုင်ငံ၏ဂျုံဝယ်ယူ ရရှိနိုင်မှုအပေါ်တွင် တိုက်ရိုက်ထိခိုက်မှုမရှိနိုင်ကြောင်း၊ သို့ရာတွင် စစ်ပွဲကြောင့် ကမ္ဘာ့ဈေးကွက်သို့ ဂျုံဝင်ရောက်မှု ကျဆင်းခြင်းနှင့် ဈေးနှုန်းမြင့်တက်ခြင်းများဖြစ်ပေါ်နိုင်ကြောင်း၊ အချက်အလက်များအရ ရုရှစစ်ပွဲစတင်ချိန်မှစ၍ ဂျုံအပါအဝင် စားသုံးကုန်ပစ္စည်းဈေးနှုန်းများ သိသိသာသာမြင့်တက်လျက်ရှိနေကြောင်း Ferreira ကပြောကြားခဲ့သည်။

သတင်းရင်းမြစ် -canalrural.com.br  
ထွန်းအောင်ဇော်၊ စီးပွားရေးသံမှူး  
ဘရာဇီးလ်

.....  
**၂၀၂၂ ခုနှစ် ပထမ ၂ လတာကာလအတွင်း ဘရာဇီးလ်နိုင်ငံ၏ ဝက်သားတင်ပို့မှု**  
**၁.၃ ရာခိုင်နှုန်း တိုးတက်**

၂၀၂၂ ခုနှစ်၊ ဇန်နဝါရီလနှင့် ဖေဖော်ဝါရီလအတွင်း ဘရာဇီးလ်နိုင်ငံ၏ဝက်သား တင်ပို့မှုသည် တန်ချိန် ၁၄၆,၁၀၀ တန်ရှိကြောင်း၊ ၂၀၂၁ ခုနှစ်ကာလတူတွင် ဝက်သားတန်ချိန် ၁၄၄,၂၀၀ တန်အား တင်ပို့ခဲ့သဖြင့် နှိုင်းယှဉ်ပါက ၁.၃ ရာခိုင်နှုန်းပိုမိုတိုးတက်ခဲ့ကြောင်း အသားထုတ်လုပ်သူများအသင်း(Brazilian Association of Animal Protein - ABPA)၏ ဥက္ကဋ္ဌ Ricardo Santin ကပြောကြားခဲ့သည်။

၂၀၂၁ ခုနှစ် ပထမ ၂ လတာကာလအတွင်း ဝက်သားတင်ပို့မှုမှ နိုင်ငံခြားဝင်ငွေ အမေရိကန်ဒေါ်လာ ၃၃၂.၂ သန်းရရှိခဲ့ပြီး ယခု ၂၀၂၂ ခုနှစ် ပထမ ၂ လတာကာလတင်ပို့မှုမှ အမေရိကန်ဒေါ်လာ ၃၀၈.၂ သန်းရရှိခဲ့သဖြင့် နှိုင်းယှဉ်ပါက ၇.၂ ရာခိုင်နှုန်းလျှော့နည်းခဲ့ကြောင်း၊ ယခုနှစ် ဖေဖော်ဝါရီလတွင် ဝက်သားတန်ချိန် ၇၁,၅၀၀ တန်တင်ပို့ခဲ့ပြီး ဝင်ငွေအမေရိကန်ဒေါ်လာ ၁၄၇.၄ သန်း ရရှိခဲ့



ကြောင်း၊ ၂၀၂၁ ခုနှစ်၊ ဖေဖော်ဝါရီလအတွင်း ဝက်သားတန်ချိန် ၈၁,၁၀၀ တန် တင်ပို့နိုင်ခဲ့ပြီး ဝင်ငွေ အမေရိကန်ဒေါ်လာ ၁၈၅.၇ သန်း ရရှိခဲ့သဖြင့် နှိုင်းယှဉ်ပါက တင်ပို့ခဲ့သည့် တန်ချိန်ပမာဏတွင် ၁၁.၉ ရာခိုင်နှုန်းလျှော့ကျခဲ့ပြီး ဝင်ငွေရရှိမှုတွင် ၂၀.၆ ရာခိုင်နှုန်းလျှော့ကျခဲ့ကြောင်း Ricardo Santin က ပြောကြားခဲ့သည်။

သင်္ဘောရရှိမှုအခက်အခဲနှင့် ထုတ်လုပ်မှုစရိတ်မြင့်တက်နေမှုတို့ကြောင့် ဝက်သားတင်ပို့မှု တွင် အခက်အခဲများကြုံတွေ့ရလျက်ရှိကြောင်း၊ ဘရာဇီးလ်နိုင်ငံမှဝက်သားများအား တရုတ်နိုင်ငံသို့ အဓိကတင်ပို့လျက်ရှိပြီး ၂၀၂၂ ခုနှစ် ပထမ ၂ လတာကာလအတွင်း တန်ချိန် ၅၃,၀၀၀ တန်အား တင်ပို့ခဲ့ကြောင်း၊ တရုတ်နှစ်သစ်ကူးကာလပြီးနောက် တရုတ်နိုင်ငံသို့ဝက်သားတင်ပို့သည့် ပမာဏ လျှော့ကျခဲ့သော်လည်း မကြာမီကာလတွင် ပုံမှန်စားသုံးမှုအခြေအနေသို့ရောက်ရှိနိုင်ရန် မျှော်မှန်း ထားကြောင်း၊ ထို့အပြင် ဖိလစ်ပိုင်နိုင်ငံသို့ တန်ချိန် ၉၆,၀၀ တန်၊ အာဂျင်တီးနားနိုင်ငံသို့ ၈,၁၀၀ တန် နှင့် စင်ကာပူနိုင်ငံသို့ ၇,၃၀၀ တန်တို့ကိုလည်း အသီးသီးတင်ပို့ခဲ့ကြောင်း အသားထုတ်လုပ်သူများ အသင်းမှ ဈေးကွက်ရှာဖွေရေး ဒါရိုက်တာ Luís Rua က ပြောကြားခဲ့သည်။

သတင်းရင်းမြစ် -canalrural.com.br  
ထွန်းအောင်ဇော်၊ စီးပွားရေးသံမှူး၊  
ဘရာဇီးလ်

စိုက်ပျိုးရေးလုပ်ငန်းရှင်များ၏ ၅၄ ရာခိုင်နှုန်းသည် ၎င်းလုပ်ငန်းတွင် Drone များအား တွင်ကျယ်စွာအသုံးပြုရန် ဆန္ဒရှိနေကြကြောင်း သုတေသနစစ်တမ်းတွင်ဖော်ပြ

စိုက်ပျိုးရေးလုပ်ငန်းသုံး Drone နည်းပညာနှင့်ပတ်သက်၍ သုတေသနပြုစစ်တမ်း Drone Industry Situation 2022 ကိုပြုလုပ်ခဲ့ရာ စိုက်ပျိုးရေးလုပ်ငန်းလုပ်ကိုင်သူများ၏ ၅၄ ရာခိုင်နှုန်း သည် ၎င်းတို့၏လုပ်ငန်းတွင် Drone များအားတွင်ကျယ်စွာအသုံးပြုရန်အတွက် ရင်းနှီးမြှုပ်နှံရန် ဆန္ဒရှိကြကြောင်း အမေရိကန်ကုမ္ပဏီ DroneDeploy ၏ သုတေသနတွေ့ရှိချက်များအားထုတ်ပြန် ရာတွင် ဖော်ပြထားသည်။

နိုင်ငံပေါင်း ၄၀ ကျော်ရှိ စိုက်ပျိုးရေးကဏ္ဍ၊ စွမ်းအင်ကဏ္ဍနှင့် ဆောက်လုပ်ရေးကဏ္ဍတို့ အပါအဝင် စီးပွားရေးကဏ္ဍပေါင်း ၂၀ တို့၌လုပ်ကိုင်လျက်ရှိသည့် လုပ်ငန်းရှင် ၇၆၆ ဦးတို့အား ကုမ္ပဏီ က သုတေသနပြုလုပ်ခဲ့ရာ စိုက်ပျိုးရေးလုပ်ငန်းလုပ်ကိုင်သူများ၏ ၃၃ ရာခိုင်နှုန်းသည် ၎င်းတို့၏

စိုက်ပျိုးရေးလုပ်ငန်းများတွင် ပိုးသတ်ဆေးဖြန်းခြင်း၊ ဓာတ်မြေဩဇာကြွေပတ်ခြင်းနှင့် မြေနမူနာများ ရယူခြင်းတို့ဆောင်ရွက်ရာ၌ Drone နည်းပညာများကိုစတင်အသုံးပြုရန် ပြင်ဆင်လျက်ရှိကြောင်း၊ စွမ်းအင်ကုမ္ပဏီများတွင် Drone နည်းပညာအားတွင် ကျယ်စွာအသုံးပြုနေသကဲ့သို့ ဒီဂျစ်တယ် စိုက်ပျိုးရေးလုပ်ငန်းများ၏ ၆၈ ရာခိုင်နှုန်းတွင် Drone နည်းပညာများ အသုံးပြုလျက်ရှိပြီး ၂၁ ရာခိုင် နှုန်းတွင် sensor နည်းပညာများအသုံးပြု၍ စိုက်ပျိုးမြေအစိုဓာတ် စစ်ဆေးခြင်း၊ အပင်ဖျက်ပိုးမွှား များကာကွယ်ခြင်းနှင့် သီးနှံစိုက်ခင်း အခြေအနေစောင့်ကြည့်လေ့လာခြင်းများ လုပ်ဆောင်လျက် ရှိကြောင်း ကုမ္ပဏီ၏သတင်းတွင် ဖော်ပြထားသည်။

Drone နည်းပညာအား ထိရောက်စွာအသုံးပြုနိုင်သဖြင့် လုပ်ငန်းများဆောင်ရွက်ရာတွင် အချိန်ကုန်သက်သာခြင်း၊ လူလုပ်အားများလျော့ချနိုင်ခြင်းနှင့် အချက်အလက်များလွယ်ကူစွာ ကောက်ယူနိုင်ခြင်းစသည့်အကျိုးကျေးဇူးများအပြင် သီးနှံအထွက်နှုန်းများလည်း သိသိသာသာ တိုးတက်ခဲ့ကြောင်း၊ အခြားလုပ်ငန်းများထက် စိုက်ပျိုးရေးလုပ်ငန်းတွင် Automation နည်းပညာ သည် အလွန်အရေးပါကြောင်းတို့ကို လုပ်ငန်းရှင်များ၏ ၅၇ ရာခိုင်နှုန်းကဖြေကြားခဲ့ကြောင်း သတင်းတွင်ဖော်ပြထားသည်။

ထို့အပြင် စိုက်ပျိုးရေးလုပ်ငန်းတွင် လူလုပ်မှတ်ဉာဏ်တုနည်းပညာအသုံးပြုသည့် စက်ရုပ် များသည် အလွန်အရေးပါလျက်ရှိကြောင်း၊ ထို့ကြောင့် လာမည့်နှစ်အနည်းငယ်တွင် Drone နည်း ပညာအသုံးပြုမှုသည် စိုက်ခင်းမြေပုံထုတ်ခြင်းများအပါအဝင် စိုက်ပျိုးရေးလုပ်ငန်းများ၌ တွင်တွင် ကျယ်ကျယ်အသုံးပြုလာရန် ယုံကြည်လျက်ရှိကြောင်းကို စိုက်ပျိုးရေးလုပ်ငန်းရှင်များ၏ ၅၄ ရာခိုင် နှုန်းကဖြေကြားခဲ့ကြောင်း ကုမ္ပဏီ၏ သုတေသနတွေ့ရှိချက်သတင်းထုတ်ပြန်ရာတွင် ဖော်ပြထား သည်။

သတင်းရင်းမြစ် -canalrural.com.br  
ထွန်းအောင်ဇော်၊ စီးပွားရေးသံမှူး  
ဘရာဇီးလ်

.....

**ထိုင်းကြက်သားစက်ရုံများသည် ဆော်ဒီသို့တင်ပို့ရန်ခွင့်ပြုချက်ရရှိခြင်း**

(၁၈)နှစ်ကြာ ပြည်ပတင်ပို့မှုရပ်ဆိုင်းခဲ့ပြီးနောက် ထိုင်းကြက်သားစက်ရုံ(၁၁)ရုံတို့သည် ဆော်ဒီအာရေဗျနိုင်ငံ၏ ခွင့်ပြုချက်ကိုရရှိကာ လတ်ဆပ်သည့်အေးခဲ(Chilled and Frozen fresh Chicken) ကြက်သားများကို မတ်လ(၁၃)ရက်နေ့မှစတင်၍ တင်ပို့ခွင့်ရရှိခဲ့ပြီဖြစ်ကြောင်း၊ ဆော်ဒီအာဏာပိုင်များအနေဖြင့် အဆိုပါကြက်သားစက်ရုံများကို ယမန်နှစ်က စစ်ဆေးခဲ့ပြီးနောက် ယခုကဲ့သို့သဘောတူညီမှုရရှိခဲ့ခြင်းဖြစ်ကြောင်း သိရှိရပါသည်။

အဆိုပါကိစ္စမှာ ထိုင်းနိုင်ငံအတွက်သာမကဘဲ ကြက်သားထုတ်လုပ်မှုလုပ်ငန်းတစ်ခုလုံးအတွက်သတင်းကောင်းဖြစ်ကြောင်း ဝန်ကြီးမစ္စတာဂျူရင်က ပြောကြားခဲ့ပါသည်။ ဆော်ဒီအာရေဗျသည် လက်ရှိအားဖြင့် တစ်နှစ်လျှင် ကြက်သားတန်ချိန် (၅၉၀,၀၀၀) တင်သွင်းလျှက်ရှိကြောင်း၊ (၇၀%)ကို ဘရာဇီးမှလည်းကောင်း၊ ကျန်(၃၀%)ကို ယူကရိန်းနှင့် ပြင်သစ်မှလည်းကောင်း တင်သွင်းလျှက်ရှိကြောင်း သိရှိရပါသည်။

အဆိုပါဆော်ဒီအာရေဗျနိုင်ငံ၏ ခွင့်ပြုချက်ကြောင့် ထိုင်းနိုင်ငံအနေဖြင့် ဆော်ဒီဈေးကွက်ဝေစုပိုမိုရရှိရန် အခွင့်အလမ်းများ ရရှိလာမှာဖြစ်ကြောင်း၊ မိမိအနေဖြင့် အမြဲတမ်းအတွင်းဝန်နှင့် အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာကုန်သွယ်မှု မြှင့်တင်ရေးဦးစီးဌာန ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ်တို့အား ပြည်တွင်းကြက်သားဈေးအပေါ်ထိခိုက်မှု အနည်းဆုံးဖြင့် ဆော်ဒီသို့ကြက်သားတင်ပို့နိုင်ရေးအတွက် ပုဂ္ဂလိကကဏ္ဍများနှင့် ထိုင်းအစွဲလားမစ်ဗဟိုကောင်စီတို့နှင့် ဆွေးနွေးပြင်ဆင်ဆောင်ရွက်ရန် တာဝန်ပေးအပ်ထားကြောင်း ဝန်ကြီးမစ္စတာဂျူရင်က ပြောကြားခဲ့ပါသည်။

မစ္စတာဂျူရင်ကဆက်လက်၍ ၎င်းအနေဖြင့် ဆော်ဒီသို့အခြားထုတ်ကုန်များ တင်ပို့မှုအရှိန်မြှင့်တင်နိုင်ရေးကိုလည်း ရည်မှန်းထားကြောင်း၊ နှစ်နိုင်ငံအကြား ကုန်သွယ်မှုနှင့်ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုမြှင့်တင်နိုင်ရေးအတွက် ဆော်ဒီသို့သွားရောက်လည်ပတ်ရန်လည်း စီစဉ်ဆောင်ရွက်နေကြောင်း ပြောကြားခဲ့ပါသည်။

ယမန်နှစ်က ထိုင်းနိုင်ငံ၏အေးခဲနှင့် ပြုပြင်ထားသောကြက်သားများ ပြည်ပတင်ပို့မှုမှာ တန်ချိန်အားဖြင့်(၉၁၂,၉၀၀)တန်ရှိပြီး တန်ဖိုးအားဖြင့်ဘတ်ငွေ(၁၀၂,၅၂၉) ဘီလီယံရှိခဲ့ကြောင်းသိရှိရပါသည်။

အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာ ကုန်သွယ်မှုမြှင့်တင်ရေးဦးစီးဌာန ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ် Phusit

Ratanakul Sereroengrit က ၂၀၀၂ ခုနှစ်တွင် ထိုင်းနိုင်ငံမှ ဆော်ဒီအာရေဗျနိုင်ငံသို့ ကြက်သား တင်ပို့မှုအနေဖြင့် တန်ဖိုးအားဖြင့်ဘတ်ငွေ(၅၆.၉) ဘီလီယံရှိခဲ့ကြောင်းနှင့် ၂၀၀၃ခုနှစ်တွင် ဘတ်ငွေ (၄.၈) ဘီလီယံရှိခဲ့ကြောင်း၊ ၎င်းနောက်တွင် သံတမန်ဆက်ဆံရေး ဖြတ်တောက်ခဲ့မှုကြောင့် ထိုင်း နိုင်ငံမှ ဆော်ဒီသို့ ကြက်သားတင်ပို့မှုမရှိခဲ့ကြောင်း ပြောကြားခဲ့ပါသည်။

Mr. Phusit ၏အဆိုအရ အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာ ကုန်သွယ်မှုမြှင့်တင်ရေးဦးစီးဌာနအနေဖြင့် ထိုင်းပုဂ္ဂလိကကဏ္ဍနှင့် ဆွေးနွေးတိုင်ပင်ပြီး ပြည်တွင်းစားသုံးမှုနှင့် ဈေးနှုန်းတို့အပေါ်သက်ရောက်မှု အနည်းဆုံးဖြင့် ပို့ကုန်မြှင့်တင်သွားရန်အရ ယခုနှစ်အတွင်း ဆော်ဒီအာရေဗျသို့ ကြက်သားတင်ပို့မှု အလားအလာအပေါ်အကဲဖြတ်ရန် စောလွန်းနေသေးကြောင်း သိရှိရပါသည်။

Bangkok Post

လွင်မျိုးဇော်၊ စီးပွားရေးသံမှူး

ဗန်ကောက်

**ရုရှား-ယူကရိန်းစစ်ပွဲသည် ငွေကြေးဖောင်းပွမှုလှိုင်းသစ်များနှင့် အတိုးနှုန်း မြင့်တက် လာနိုင်ကြောင်း The Reserve Bank of Australia ကသတိပေးလိုက်ခြင်း**

ယူကရိန်းနိုင်ငံကို ရုရှားက ကျူးကျော်ဝင်ရောက်လာမှုကြောင့် ကမ္ဘာတဝှမ်း ငွေကြေး ဖောင်းပွမှုလှိုင်းသစ်များ ဖြစ်ပေါ်လာမည်ဖြစ်ကြောင်း The Reserve Bank of Australia ၏ Governor Philip Lowe သတိပေးထားသည်။ ဈေးနှုန်းများ မြင့်တက်လာခြင်း၏ စိတ်ပိုင်းဆိုင်ရာ သက်ရောက်မှုသည် အနာဂတ်တွင် ငွေကြေးဖောင်းပွမှု မည်မျှမြင့်မားလာနိုင်မည်ဆိုသည့် ပြည်သူ များ၏မှန်းဆချက်များကို ပြောင်းလဲသွားစေနိုင်ကြောင်းလည်း ၎င်းကသတိပေးခဲ့သည်။ ဈေးနှုန်းများ ဆက်တက်လာမည်ဟု လူအများက ယုံကြည်လက်ခံလာပါက ငွေကြေးဖောင်းပွမှု ကိုထိန်းချုပ်ရန် ဗဟိုဘဏ်များ၏ စွမ်းရည်ကို စိန်ခေါ်နိုင်သည်ဖြစ်ရာ ၎င်းသည်အရေးကြီးသော ပြဿနာတစ်ရပ် ဖြစ်ကြောင်း ပြောကြားခဲ့သည်။

၉-၃-၂၀၂၂ ရက်နေ့တွင် ကျင်းပသည့် AFR Business Summit တွင် ဒေါက်တာ Lowe က “ယူကရိန်းစစ်ပွဲနှင့် ရုရှားနိုင်ငံအပေါ် ပိတ်ဆို့အရေးယူမှုများသည် အထူးသဖြင့် ကုန်ပစ္စည်းများ အတွက် ဈေးနှုန်းများတက်စေမည့် ထောက်ပံ့ရေးပိုင်း ဂယက်အသစ်ကို ဖန်တီးပေးခဲ့သည်” ဟု ပြောကြားခဲ့သည်။ ဤထောက်ပံ့မှုဂယက်သည် ဗဟိုဘဏ်များ၏ ရည်မှန်းချက်များထက် ငွေကြေး

ဖောင်းပွမှုကာလကို သက်တမ်းကြာရှည်စေမည် ဖြစ်သည်။ ထိုသို့ဆိုပါက မြင့်မားသောငွေကြေး ဖောင်းပွမှုသည် ကျယ်ပြန့်ပြီး၊ တည်မြဲနိုင်သည်ဖြစ်ရာ ကြီးမားသော ငွေကြေးမူဝါဒဆိုင်ရာ တုံ့ပြန်မှု တစ်ခုကို လိုအပ်မည်ဖြစ်ကြောင်း သိရှိရသည်။

ဒေါက်တာ Lowe က ယခုအချိန်တွင် ငွေကြေးဈေးကွက်ဈေးနှုန်းသည် မြောက်အတ္တလန္တိတ် စီးပွားရေးနိုင်ငံများတွင် အတိုးနှုန်းသည် မြင့်တက်ခြင်းမရှိဘဲ စားသုံးသူ ဈေးနှုန်းဖောင်းပွမှု (CPI) သည် ၎င်း၏ လက်ရှိမြင့်မားသောနှုန်းထားများမှ ၂ % ဝန်းကျင်သို့ ကျဆင်းသွားနိုင်ကြောင်း ခန့်မှန်း ပြောကြားခဲ့သည်။

ရုရှား-ယူကရိန်းစစ်ပွဲသည် ရေနံစိမ်းနှင့် သဘာဝဓာတ်ငွေ့ကဲ့သို့ အဓိက ကုန်ပစ္စည်းများ အတွက်ဈေးနှုန်းများမြင့်တက်စေခြင်းဖြင့် ထောက်ပံ့ရေးဂယက်အသစ်ကို ဖြစ်ပေါ်စေခဲ့ကြောင်း ဒေါက်တာ Lowe က ပြောကြားခဲ့သည်။ ရေနံစိမ်းနှင့် အပူကျောက်မီးသွေးဈေးနှုန်းများသည် ၄၀ % အထိ မြင့်တက်နေပြီဟု လေ့လာတွေ့ရှိရပြီး၊ နီကယ်နှင့် အလူမီနီယမ်ကဲ့သို့သော အခြေခံသတ္တုများ ၏ ဈေးနှုန်းများမှာ ပို၍ပင်သိသိသာသာ မြင့်တက်လာကြောင်း ၎င်းက သုံးသပ်ထားသည်။ ဖေဖော် ဝါရီလဆန်းပိုင်းမှစတင်၍ ကမ္ဘာ့ဈေးကွက်တွင် ဂျူဈေး ၄၀ % မြင့်တက်လာသဖြင့်စိုက်ပျိုးရေး ကုန် စည်များအပေါ်ထိခိုက်မှုများ ဖြစ်ပေါ်ခဲ့သည်။ ဥရောပရှိနိုင်ငံများအတွက် ကုန်စည်ဈေးနှုန်းများ မြင့် တက်လာခြင်းသည် ၎င်းတို့၏ကုန်သွယ်မှုနှင့် နိုင်ငံတော်ဝင်ငွေအတွက် အနုတ်လက္ခဏာ တုန်လှုပ်မှု တစ်ရပ်ဖြစ်ကြောင်းနှင့် စီးပွားရေးဆိုင်ရာ လုပ်ဆောင်မှုများကို နှေးကွေးနိုင်ပြီး၊ ငွေကြေးဖောင်းပွမှု နှုန်းထား မြင့်တက်လာနိုင်ကြောင်း သိရှိရသည်။

သို့သော် ဩစတြေးလျနိုင်ငံသည် ဈေးတက်နေသောကုန်စည်အများအပြားကို တင်ပို့နေ သောကြောင့် ဩစတြေးလျ၏ စီးပွားရေးအပေါ် ချက်ချင်းသက်ရောက်မှုမှာ ဥရောပနှင့် ကွာခြားမည် ဟု ဒေါက်တာ Lowe က သုံးသပ်ထားသည်။ ဩစတြေးလျ၏ ကုန်သွယ်မှုသည် လာမည့်လများ အတွင်းမြင့်တက်လာမည်ဖြစ်ပြီး၊ အရင်းအမြစ်ကုမ္ပဏီများအတွက် အမြတ်အစွန်း ပိုမိုမြင့်မားကာ အခွန်ဝင်ငွေပိုမိုရရှိစေမည့် နိုင်ငံဝင်ငွေကို မြှင့်တင်ပေးနိုင်မည်ဖြစ်ကြောင်း သိရှိရသည်။ သို့သော် စားသုံးသူများသည် လောင်စာဆီနှင့် အခြားဈေးနှုန်းများ တက်လာခြင်းတို့ကို ခံစားရမည်ဖြစ်သည်။

စစ်ဖြစ်မီက ကမ္ဘာ့ထောက်ပံ့ရေး ကွင်းဆက်များသည် ပိတ်ဆို့မှုများ ဖြေလျော့သွား ကြောင်း အရိပ်အယောင်များပြသခဲ့သော်လည်း ယခုအခါရုရှားအပေါ် ပဋိပက္ခနှင့် ပိတ်ဆို့အရေးယူမှု များကြောင့် အဆိုပါအစီအစဉ်များသည် ထောက်ပံ့ရေးဆိုင်ရာ စိန်ခေါ်မှုအသစ်များဖြင့် အထိန်း အသိမ်းကင်းမဲ့သွားခဲ့ကြောင်း ဒေါက်တာ Lowe က ပြောကြားခဲ့သည်။ စီးပွားရေး လုပ်ငန်းများသည်

စွမ်းရည်ကန့်သတ်ချက်များကို ဖြေလျှော့ရန်အတွက် ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုအသစ်များနှင့် လုပ်ငန်းစဉ်များ တွင်အပြောင်းအလဲများဖြင့် တုံ့ပြန်ဆောင်ရွက်ခဲ့ကြောင်းနှင့် ဤတိုးတက်မှုများသည် အခြေခံအချက် များအဖြစ် ပံ့ပိုးပေးနေရာ တစ်ကမ္ဘာလုံးနှင့် ဩစတြေးလျနိုင်ငံတို့အတွက် ထောက်ပံ့ရေးဆိုင်ရာ ငွေကြေးဖောင်းပွမှုဖိအားများ အချိန်နှင့်အမျှ သက်သာလာမည်ဟု မျှော်မှန်းထားသည်။

ဒေါက်တာ Lowe က ဩစတြေးလျအရှေ့ဘက်ကမ်းရိုးတန်းရှိ ရေလွှမ်းမိုးကပ်ဘေးသည် ယခုနှစ်အတွင်း အချို့သောဈေးနှုန်းများအပေါ် အနုတ်လက္ခဏာဆောင်သည့် အကျိုးသက်ရောက် မှုများ ရှိလာမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ သစ်သီးဝလံနှင့် ဟင်းသီးဟင်းရွက် အများအပြား၏ ဈေးနှုန်းများဖြင့် တက်နေကာ ထောက်ပံ့ရေးကွင်းဆက်များ ပြတ်တောက်နေပြီး စိုက်ပျိုးမြေဒေသတချို့ကို ဆိုးရွားစွာ ထိခိုက်နေကြောင်း ပြောကြားခဲ့သည်။

Westpac-Melbourne Institute က ဗုဒ္ဓဟူးနေ့တွင် နောက်ဆုံးထုတ်ပြန်လိုက်သည့် စားသုံး သူစိတ်သဘောထားစစ်တမ်းအရ စားသုံးသူ စိတ်သဘောထားသည် ၂၀၂၀ ပြည့်နှစ်၊ စက်တင်ဘာ လနောက်ပိုင်း ပထမဆုံးအကြိမ် အနှုတ်သဘောဆောင်ကာ ကျဆင်းသွားခဲ့သည် ကိုဖော်ပြထား သည်။ အဆိုပါစစ်တမ်းကို ဖေဖော်ဝါရီ ၂၈ ရက်မှ မတ်လ ၄ ရက်ကြားတွင် ပြုလုပ်ခဲ့ခြင်းဖြစ်ပြီး၊ ကွင်း စလန်ပြည်နယ်အရှေ့တောင်ပိုင်းနှင့် နယူးဆောက်ဝေးလ်ပြည်နယ်မြောက်ပိုင်း ရေကြီးမှုများ၏ သက်ရောက်မှု အများစုထည့်သွင်းနိုင်ခဲ့သော်လည်း ဆစ်ဒနီတွင် ဖြစ်ပေါ်နေသည့် လက်ရှိဘေးအန္တ ရာယ်အများစုအတွက် ထည့်သွင်းတွက်ချက်ရန် စောသေးကြောင်းသိရှိရသည်။ စားသုံးသူများသည် လာမည့် (၁၂) လနှင့် လာမည့် (၅) နှစ်အတွင်းတွင် စီးပွားရေးအခြေအနေများနှင့် ပတ်သက်၍ ပိုမိုစိုး ရိမ်လာကြောင်း စစ်တမ်းက ဖော်ပြထားသည်။

AMP Investments မှ Diana Mousina က “ယခု Covid-19 သည် စားသုံးသူများအတွက် စိုးရိမ်စရာနည်းပါးသော်လည်း၊ ငွေကြေးဖောင်းပွမှု၊ အတိုးနှုန်းမြင့်တက်မှု၊ ဓာတ်ဆီဈေးနှုန်းများဖြင့် တက်လာမှု၊ ဩစတြေးလျတွင် ရေလွှမ်းမိုးမှုနှင့် ယူကရိန်းစစ်ပွဲများအကြောင်း သတင်းဆိုးများက စားသုံးသူများအပေါ် သက်ရောက်မှုရှိလိမ့်မည်” ဟု ပြောကြားခဲ့သည်။

The Reserve Bank of Australia ၏ Governor ဒေါက်တာ Lowe က ယခုနှစ် နှောင်းပိုင်း တွင် အတိုးနှုန်းထား တိုးမြှင့်လာနိုင်ကြောင်း ခန့်မှန်းပြောဆိုထားပြီး၊ လက်ရှိတွင် အတိုးနှုန်းမှာ ၀.၁ % ဖြစ်သည်။

Source: [www.abc.net.au](http://www.abc.net.au)

ရှင်စောသူ၊ စီးပွားရေးသံမှူး၊  
ကင်ဘာရာ

.....



ရုရှား၏ ယူကရိန်းသို့ ကျူးကျော်မှုကြောင့် အမေရိကန်နှင့် ဗြိတိန်နိုင်ငံတို့က ရုရှားသို့ ရေနံတင်သွင်းခွင့် တားမြစ်ကြောင်း ကြေညာလိုက်ခြင်း

ယူကရိန်းနိုင်ငံကို ကျူးကျော်ဝင်ရောက်မှုအပေါ် လက်တုံ့ပြန်သည့်အနေဖြင့် ရုရှား၏စီးပွားရေးကိုထိခိုက်စေသည့် ရုရှားရေနံတင်သွင်းမှုကို တားမြစ်ပိတ်ပင်လိုက်ကြောင်း အမေရိကန်နှင့် ဗြိတိန်နိုင်ငံတို့က ၈-၃-၂၀၂၂ ရက်နေ့တွင် ကြေညာခဲ့သည်။

သို့သော် အမေရိကန်၏ တားမြစ်ပိတ်ပင်မှုကို မည်သည့်နေ့တွင်စတင်မည်ဖြစ်ကြောင်း မသိရှိရသေးပေ။ ဥရောပသမဂ္ဂသည်လည်း စွမ်းအင်လိုအပ်ချက်အတွက် ရုရှားအပေါ် မှီခိုအားထားမှုကို တတ်နိုင်သမျှအမြန်ဆုံးဖြတ်ပစ်ရန် ၈-၃-၂၀၂၂ ရက်နေ့တွင် အစီအစဉ်များကို ထုတ်ပြန်ခဲ့သည်။ ရုရှားကျူးကျော်မှုအပေါ် ကြီးမားသော ပိတ်ဆို့အရေးယူမှုတွင် ချန်လှပ်ထားခဲ့သည့် သွင်းကုန်များကို ပိတ်ဆို့ဖြတ်တောက်ရန် ယူကရိန်းသမ္မတက အမေရိကန်နှင့် အနောက်နိုင်ငံများမှ တာဝန်ရှိသူများထံ မေတ္တာရပ်ခံခဲ့ပြီးနောက် အဆိုပါလှုပ်ရှားမှုများ ထွက်ပေါ်လာခြင်းဖြစ်သည်။

စွမ်းအင်တင်ပို့မှုများသည် ရုရှားအစိုးရထံ ငွေကြေးလည်ပတ်မှု ဆက်တိုက်စီးဆင်းနေသော်လည်း ၎င်း၏ဘဏ္ဍာရေးကဏ္ဍအပေါ် ပြင်းထန်စွာ ကန့်သတ်ချက်များရှိနေသည်။ အိမ်ဖြူတော်မှ မိန့်ခွန်းပြောကြားရာတွင် အမေရိကန်သမ္မတ ဂျိုးဘိုင်ဒင်က တားမြစ်ချက်ကြောင့် လောင်စာဆီဈေးနှုန်းများမြင့်တက်လာမည်ကို အမေရိကန်များကမြင်ရမည်ဖြစ်ကြောင်း သတိပေးခဲ့ပြီး၊ “လွတ်လပ်မှုကို စောင့်ရှောက်ကာကွယ်ရာ၌ ပေးဆပ်မှုတစ်စုံတစ်ရာရှိနိုင်မည်” ဟု ပြောဆိုခဲ့သည်။

ဗြိတိန်ဝန်ကြီးချုပ် ဘောရစ်ဂျွန်ဆင်က ဗြိတိန်သည် ရုရှား ရေနံနှင့် ရေနံထွက်ပစ္စည်းတင်သွင်းမှုကို ၂၀၂၂ ခုနှစ်ကုန်တွင် ရပ်ဆိုင်းသွားမည်ဖြစ်ကြောင်း ပြောကြားခဲ့သည်။ “ယူကရိန်းကို တရားမဝင်ကျူးကျော်ဝင်ရောက်ပြီးနောက် ပူတင်အစိုးရအတွက် နောက်ထပ် စီးပွားရေးအရထိုးနှက်ချက်တစ်ခုအနေဖြင့် ဗြိတိန်သည် ရုရှားရေနံအပေါ် မှီခိုမှုမှ ယခုတစ်နှစ်လုံးဝေးကွာသွားလိမ့်မည်” ဟု မစ္စတာဂျွန်ဆင်က ထုတ်ပြန်ချက်တွင် ဖော်ပြထားသည်။ လုပ်ငန်းကဏ္ဍနှင့် လက်တွဲလုပ်ဆောင်ခြင်းဖြင့် ကုမ္ပဏီများအတွက် အချိန်အလုံအလောက်ပေးကာ စားသုံးသူများကို အကာအကွယ်ပေးနိုင်ရန် တစ်နှစ်တာကာလအတွင်း အောင်မြင်နိုင်မည်ဟု ယုံကြည်ပါကြောင်း ပြောကြားခဲ့သည်။

ဗြိတိန်စီးပွားရေးဝန်ကြီး Kwasi Kwarteng က စီးပွားရေးလုပ်ငန်းများ ချောမွေ့စွာကူးပြောင်းနိုင်မှုရှိစေရန် စီးပွားရေးလုပ်ငန်းများအား ယခုနှစ်အတွင်း ကျန်ရှိသည့်ကာလကို အသုံးပြုရန် တိုက်တွန်းခဲ့ပြီး၊ အစိုးရအနေဖြင့် အစားထိုးရောင်းချသူများရှာဖွေရန်အတွက် လုပ်ငန်းအဖွဲ့တစ်ဖွဲ့ကို



ထူထောင်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ အဆိုပါအကူးအပြောင်းသည် ဈေးကွက်၊ စီးပွားရေးလုပ်ငန်းနှင့် ထောက်ပံ့ရေးကွင်းဆက်များကို ဗြိတိန်ဝယ်လိုအား၏ ၈ % အထိရှိသော ရုရှားသွင်းကုန်များကို အစားထိုးရန် လုံလောက်မည်ဖြစ်ကြောင်း ပြောကြားခဲ့သည်။ နိုင်ငံတွင်းထောက်ပံ့မှု၏ ၄ % ခန့်ရှိ သောဓာတ်ငွေ့များကို ရုရှားမှ ဗြိတိန်တင်သွင်းမှုကို အဆုံးသတ်နိုင်ရန် ရွေးချယ်မှုများကို စူးစမ်းရှာ ဖွေနေသည်ဟုလည်း ၎င်းက ပြောကြားခဲ့သည်။

ဥရောပကော်မရှင်သည် ရုရှားဓာတ်ငွေ့အပေါ် အီးယူ၏ မှီခိုနေမှုကို ယခုနှစ်တွင် သုံးပုံနှစ် ပုံဖြတ်တောက်ရန်နှင့် ၂၀၃၀ ပြည့်နှစ်မတိုင်မီ ရုရှားလောင်စာဆီအပေါ် မှီခိုအားထားမှုကို အဆုံး သတ်ရန် အစီအစဉ်များကို အင်္ဂါနေ့တွင် ထုတ်ပြန်ခဲ့သည်။ ဥရောပသမဂ္ဂ အမှုဆောင်အရာရှိက၎င်း သည် အစားထိုးထောက်ပံ့ရေးပစ္စည်းများသို့ ကူးပြောင်းပြီး သန့်ရှင်းသောစွမ်းအင်ကို ပိုမိုမြန်ဆန်စွာ တိုးချဲ့သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ ယင်းအစီအစဉ်များကို အကောင်အထည်ဖော်ရန်အတွက် အဖွဲ့ဝင်နိုင်ငံ အစိုးရများတွင် အဓိကတာဝန်ရှိကြောင်း ပြောကြားခဲ့သည်။ အမေရိကန်နှင့် ကာတာကဲ့သို့သော နိုင်ငံများမှ ထွက်ရှိသည့်သဘာဝဓာတ်ငွေ့နှင့် ဓာတ်ငွေ့ရည်ပမာဏသည် ယခုနှစ်တွင် ဥရောပ၏ ရုရှားမှရရှိသော သဘာဝဓာတ်ငွေ့သုံးပုံတစ်ပုံကျော်ကို အစားထိုးနိုင်ကြောင်း ကော်မရှင်ကပြော ကြားခဲ့သည်။

ဥရောပနိုင်ငံများသည် သဘာဝဓာတ်ငွေ့ကို ယူကရိန်းနိုင်ငံကိုဖြတ်လျက် ရုရှားနိုင်ငံမှပိုက် လိုင်းများဖြင့် တင်သွင်းလျက်ရှိရာ ရုရှားက အထူးစစ်ရေး စစ်ဆင်ရေးဟု ခေါ်ဝေါ်သည့် ယူကရိန်း ကျူးကျော်မှုနောက်ပိုင်း ဥရောပသို့ ဓာတ်ငွေ့စီးဆင်းမှုများ တည်ငြိမ်လျက်ရှိကြောင်း သိရှိရသည်။

Source: [www.abc.net.au](http://www.abc.net.au)

ရှင်စောသု၊ စီးပွားရေးသံမှူး၊  
ကင်ဘာရာ

.....  
**Brent ရေနံစိမ်းဈေးကျဆင်းမှုကြောင့် ပြည်တွင်းရေနံကုမ္ပဏီများကို ထိခိုက်စေပြီး  
ဩစတြေးလျငွေတန်ဖိုးကျဆင်းသွားခြင်း**

Brent ရေနံစိမ်းဈေးနှုန်းသည် ရက်သတ္တပတ်များစွာကြာအောင် ရောင်းဝယ်ဖောက်ကားမှုမှ ကျဆင်းလာသောကြောင့် ဩစတြေးလျရေနံထုတ်လုပ်သူများနှင့် ပြည်တွင်းသုံးငွေများကို ထိခိုက်မှု

ဖြစ်ပွားလျက်ရှိသည်။ ASX 200 သည် ၁၅-၃-၂၀၂၂ ရက်နေ့တွင် ၀.၇ % အရှုံးဖြင့် အရောင်းအဝယ် ပြုလုပ်ခဲ့ပြီး၊ နောက်ဆုံးတွင် ၇,၀၉၈ မှတ်ဖြင့်ပိတ်သွားခဲ့သည်။ ကြီးကြီးမားမား အရှုံးပေါ်သူများထဲ တွင် Champion နှင့် Chalice သတ္တုတွင်းတို့ ပါဝင်ပြီး၊ နှစ်ဦးစလုံးမှာ ၁၀ % ခန့် ဆုံးရှုံးမှုရှိကြောင်း သိရှိရသည်။

အခြားတစ်ဖက်တွင် Uniti Group သည် ဝယ်ယူရန် ဆွေးနွေးမှုများ ပြုလုပ်နေသည့် အစီရင်ခံစာများပေါ်တွင် ၂၇ % အမြတ်ရရှိခဲ့သည်။ Beach Energy နှင့် BHP အပါအဝင်အခြား ကုမ္ပဏီများမှာ ၅ % ဆုံးရှုံးခဲ့ရပြီး၊ ၎င်းတို့နှစ်ဦးစလုံးသည် ရေနံထုတ်လုပ်မှုတွင် အကျိုးတူစီးပွားများရှိနေသည်။ ၁၅-၃-၂၀၂၂ ရက်နေ့၊ နံနက် ၈ နာရီ ၃၀ မိနစ်တွင် Brent ရေနံစိမ်းသည် တစ်စည်လျှင်အမေရိကန်ဒေါ်လာ ၁၀၆ ဝန်းကျင်အထိကျဆင်းသွားသဖြင့် ရေနံဈေးနှုန်းသည်တစ်ညလုံး ဈေးကျသွားခြင်းဖြစ်သည်။

ယူကရိန်းနှင့် ရုရှား စစ်ရေးပဋိပက္ခကြောင့် သီတင်းပတ်များအကြာ ရေနံဈေးတက်နေခဲ့ပြီး ရုရှားသည်ကမ္ဘာ့ဒုတိယအကြီးဆုံး ကုန်ပစ္စည်းထုတ်လုပ်သူဖြစ်ရာ အဆိုပါ ပဋိပက္ခကြောင့် ကမ္ဘာ့ရေနံထောက်ပံ့မှုမှာ မေးခွန်းထုတ်စရာဖြစ်လာခဲ့သည်။ ယခုရေနံဈေးနှုန်းမှာ ရုရှား-ယူကရိန်း ငြိမ်းချမ်းရေးဆွေးနွေးမှုကြောင့် ရက်ပိုင်းအတွင်းသဘောတူညီချက်မူကြမ်းများ အကောင်အထည်ဖော်နိုင်မည်ဟု နှစ်ဖက်ကိုယ်စားလှယ်အချို့၏ ပြောဆိုမှုများနှင့်အတူ ရေနံဈေးနှုန်းအမြင့်မှ ကျဆင်းခဲ့သည်။ လောင်စာဆီဈေးနှုန်းများ မြင့်တက်လာခြင်းနှင့် ထောက်ပံ့ရေးကွင်းဆက်ပြတ်တောက်မှုများသည်စတော့ဈေးကွက်ကို ဆက်လက်မတည်မငြိမ်ဖြစ်စေလိမ့်မည် ဖြစ်ကြောင်း သုတေသနပညာရှင်များက ခန့်မှန်းထားသည်။

ဩစတေးလျ ရေနံအဖွဲ့အစည်း၏ အချက်အလက်များအရ ယခုအခါ နိုင်ငံတွင်း ပျမ်းမျှဈေးမှာ 92 နှင့် 98 အောက်တိန်း ဓာတ်ဆီတစ်လီတာ၏ ပျမ်းမျှဈေးနှုန်းမှာ ဩစတြေးလျ ဒေါ်လာ ၁၉၇.၆ ဆင့်ဖြင့် စံချိန်တင်မြင့်မားနေကြောင်း သိရှိရသည်။ ဩစတြေးလျတောင်ပိုင်း၊ အနောက်ဩစတြေးလျ၊ မြောက်ပိုင်းနယ်မြေနှင့် တက်စမေးနီးယားတို့တွင် ပျမ်းမျှနှုန်းသည် တစ်လီတာလျှင် ၂ ဒေါ်လာ အထက်သို့ ရောက်ရှိနေကြောင်း သိရှိရသည်။

[www.abc.net.au](http://www.abc.net.au)

ရှင်စောသု၊ စီးပွားရေးသံမှူး  
ကင်ဘာရာ

ဩစတြေးလျအစိုးရက အပျော်စီးသင်္ဘောများ ဆိုက်ရောက်၊ ထွက်ခွာခြင်းများကို ဧပြီလ ၁၇ ရက်အထိ တားမြစ်ထားမည်

လက်ရှိပြဋ္ဌာန်းထားသည့် ဩစတြေးလျဆိပ်ကမ်းများမှ နိုင်ငံတကာ အပျော်စီးသင်္ဘောများ ဆိုက်ရောက်ခြင်းနှင့် ထွက်ခွာခြင်းအား တားမြစ်ချက်မှာ ဧပြီလ ၁၇ ရက်နေ့တွင် သက်တမ်းကုန်ဆုံး မည်ဖြစ်သော်လည်း ဩစတြေးလျအစိုးရသည် ဆေးဘက်ဆိုင်ရာ အကြံပြုချက်အပေါ် အခြေခံ၍ သက်တမ်းတိုးမည်မဟုတ်ကြောင်း ကျန်းမာရေးနှင့် သက်ကြီးရွယ်အိုစောင့်ရှောက်ရေးဝန်ကြီးဌာန နှင့်ကုန်သွယ်ရေး၊ ခရီးသွားလုပ်ငန်းနှင့် ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုဝန်ကြီးဌာနတို့က ၁၅-၃-၂၀၂၂ ရက်နေ့တွင် ပူးတွဲ သတင်းထုတ်ပြန်ထားသည်။

၂၀၂၀ ပြည့်နှစ်၊ မတ်လတွင် ကမ္ဘာလုံးဆိုင်ရာ COVID-19 ပျံ့နှံ့မှုအပြီး ဩစတြေးလျအစိုးရ သည် ဇီဝလုံခြုံရေးအက်ဥပဒေ ၂၀၁၅ အရ ဩစတြေးလျနိုင်ငံသို့ နိုင်ငံတကာအပျော်စီး သင်္ဘောကြီး များဝင်ရောက်ခြင်းကို တားမြစ်ခြင်းဖြင့် အစိုးရသည် အရေးကြီးသောခြေလှမ်းတစ်ရပ်ကို လုပ် ဆောင်ခဲ့ရာ ဩစတြေးလျပိုင်နက်အတွင်း COVID-19 ဝင်ရောက်မှု၊ ပေါ်ပေါက်မှုနှင့် ပျံ့နှံ့မှုကိုတား ဆီးထိန်းချုပ်ရာတွင် အလွန်ထိရောက်မှုရှိသည်။

အစိုးရအဖွဲ့သည် အရှေ့ပိုင်းပြည်နယ်များနှင့် အပျော်စီးသင်္ဘော လုပ်ငန်းကဏ္ဍ၏ သင့်လျော် သောကျန်းမာရေးဆိုင်ရာ လုပ်ထုံးလုပ်နည်းများ ချမှတ်ခြင်းနှင့် သင်္ဘောစီးရာတွင် ဘေးကင်းမှုကို ပံ့ပိုးပေးသည့် လမ်းညွှန်ချက်များကို အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ခြင်း စသည့် အပြုသဘောဆောင် သည့်တိုးတက်မှုကို အတည်ပြုခဲ့ပြီးဖြစ်ကြောင်း သိရှိရသည်။

နိုင်ငံတကာ အပျော်စီးသင်္ဘောများသည် ၎င်းတို့ဆိုက်ကပ်သည့် တရားစီရင်ပိုင်ခွင့် အာဏာ ၏ပြည်နယ်နှင့် နယ်မြေဆိုင်ရာ ပြည်သူ့ကျန်းမာရေးဆိုင်ရာ လိုအပ်ချက်များအားလုံးကို ပြည့်မီရန် လိုအပ်မည်ဖြစ်သည်။ ပြည်နယ်နှင့်နယ်မြေအာဏာပိုင်များသည် အပျော်စီးသင်္ဘောများကို လက်ခံ နိုင်ရန် ၎င်းတို့၏ အသင့်အနေအထားဖြစ်မှုကို အသိပေးမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရှိရသည်။

ကျန်းမာရေးဝန်ကြီး Greg Hunt က အဆိုပါတားမြစ်ပိတ်ပင်မှုကို ခွင့်ပြုရန်ဆိုင်းငံ့သည့်ဆုံး ဖြတ်ချက်သည် ဆေးဘက်ဆိုင်ရာ အကြံပြုချက်အပေါ် အခြေခံကြောင်းပြောကြားခဲ့သည်။ ဆေး ဘက်ဆိုင်ရာအကြံဉာဏ်များနှင့် အမျိုးသားအစိုးရအဖွဲ့၏ သဘောတူညီချက်ဖြင့် အပျော်စီးသင်္ဘော ပိတ်ပင်မှုကို ရုတ်သိမ်းခြင်းသည် ဩစတြေးလျ နိုင်ငံတကာနယ်စပ်ကို ပြန်လည်ဖွင့်လှစ်ခြင်းနှင့် ကိုက်ညီပြီး၊ COVID-19 ကပ်ရောဂါအတွက် ဩစတြေးလျ၏ အရေးပေါ်တုံ့ပြန်မှုကို ပြသနေသည်။

အပျော်စီးလုပ်ငန်းကဏ္ဍ mandates များတွင် ခရီးသည်များမှာကာကွယ်ဆေးထိုးနှံပြီး သူများဖြစ်ရန် လိုအပ်ခြင်း၊ သင့်လျော်သောလုပ်ငန်းလည်ပတ်မှုနှင့် ရောဂါဖြစ်ပွားမှု စီမံခန့်ခွဲမှုအစီအစဉ်များ အကောင်အထည်ဖော်ခြင်းနှင့် COVID-19 ဘေးကင်းရေး အစီအစဉ်များပါဝင်ပြီး၊ ယင်းတို့မှာအပျော်စီးသင်္ဘောပေါ်တွင် COVID-19 ကူးစက်မှုအန္တရာယ်ကို လျှော့ချရာတွင်လည်း ကူညီပေးမည်ဖြစ်သည်။

ကုန်သွယ်ရေးဝန်ကြီး Dan Tehan က သြစတြေးလျတွင် အပျော်စီးသင်္ဘောခရီးစဉ်များ ပြန်လည်စတင်ခြင်းသည်အစိုးရ၏ COVID-19တုံ့ပြန်မှုအတွက် အရေးကြီးသော မှတ်တိုင်တစ်ခုဖြစ်ကြောင်း၊ အပျော်စီးသင်္ဘောများနှင့် ခရီးသည်များကို သြစတြေးလျရေပိုင်နက်တွင် ကြိုဆိုရန်မျှော်လင့်နေပါကြောင်း ပြောကြားခဲ့သည်။

အသက် ၁၆ နှစ်အထက် သြစတြေးလျနိုင်ငံသား ၉၄ % ကျော်သည် COVID-19 ကာကွယ်ဆေးနှစ်ကြိမ်ထိုးနှံပြီးဖြစ်သည့်အပြင် သြစတြေးလျနိုင်ငံသား ၁၂ သန်းကျော်သည် Booster Dose ကိုပါထိုးနှံပြီးဖြစ်ကြောင်း သိရှိရသည်။

Source: [www.trademinister.gov.au](http://www.trademinister.gov.au)

ရှင်စောသု၊ စီးပွားရေးသံမှူး  
ကင်ဘာရာ

.....

**သြစတြေးလျခရီးသွားများတွက် နယူးဇီလန်နိုင်ငံက နိုင်ငံတကာဝင်ထွက်ပေါက်များကို ပြန်လည်ဖွင့်လှစ်တော့မည်**

နယူးဇီလန်နိုင်ငံသည် ၁၂-၄-၂၀၂၂ ရက်နေ့ ည ၁၁ နာရီ ၅၉ မိနစ်တွင် ကာကွယ်ဆေး ထိုးနှံထားသည့် သြစတြေးလျခရီးသွားများအတွက် နိုင်ငံတကာဝင်ထွက်ပေါက်များကို ဖွင့်လှစ်မည်ဖြစ်ကြောင်း ဝန်ကြီးချုပ် Jacinda Ardern က ၁၆-၃-၂၀၂၂ ရက်နေ့ နံနက်တွင် ကြေညာခဲ့သည်။

ဝန်ကြီးချုပ်က လာမည့်သြစတြေးလျ ကျောင်းအားလပ်ရက်များအတွက် အချိန်မီပြန်လည်ဖွင့်လှစ်ခြင်းသည် နိုင်ငံ၏စီးပွားရေးကို ရေတိုတွင် ပြန်လည်နာလန်ထူလာစေရန် ကူညီပေးမည်ဖြစ်ပြီး၊ ဆောင်းရာသီ နှင်းလျှောစီးရာသီအတွက် သတင်းကောင်းဖြစ်ပါကြောင်း ပြောကြားခဲ့သည်။

ကျန်ကမ္ဘာ့နိုင်ငံများသို့ ကျယ်ကျယ်ပြန့်ပြန့် ဖွင့်လှစ်နိုင်မှုသည် အောက်တိုဘာလမှ စတင်နိုင်ဖွယ်ရှိကြောင်း သိရှိရသည်။

အမေရိကန်နှင့် ဗြိတိန်နိုင်ငံတို့ကဲ့သို့ ဗီဇာကင်းလွတ်သော နိုင်ငံများမှ ခရီးသွားများသည် မေလ ၁ ရက်နေ့ ၂၁ နာရီ ၅၉ မိနစ်မှ ရောက်ရှိလာနိုင်မည်ဖြစ်သည်။ ဗီဇာကိုင်ဆောင်ထားပြီးသော အခြားသူများသည်လည်း မေလ ၁ ရက်နေ့မှစတင်၍ သီးခြားနေထိုင်ရန်မလိုဘဲ ခရီးသွားနိုင်မည်ဖြစ်သည်။ ခရီးသွားများသည် ကာကွယ်ဆေးထိုးပြီးရန် လိုအပ်မည်ဖြစ်ပြီး၊ မထွက်ခွာမီ စမ်းသပ်စစ်ဆေးမှုတွင် Negative အဖြေရရှိပါက ဆိုက်ရောက်ချိန်တွင် သီးခြားနေထိုင်ရန် မလိုအပ်ကြောင်းနှင့် စမ်းသပ်စစ်ဆေးမှုများသည် PCR၊ ကြီးကြပ်ထားသော LAMP (loop-mediated isothermal amplification၊ nucleic test) (သို့) Rapid Antigen Tests (RAT) တို့ ဖြစ်ကြောင်း သိရှိရသည်။

ခရီးသွားဧည့်သည်များ ဆိုက်ရောက်စဉ်အချိန်နှင့် (၅) ရက်(သို့)(၆) ရက်မြောက်နေ့များတွင် စမ်းသပ်ရန်အတွက် ဧည့်သည်များကို ဆိုက်ရောက်စဉ်တွင် RAT များ ပံ့ပိုးပေးမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရှိရသည်။ နယူးဇီလန်နိုင်ငံသည် ယမန်နှစ်က ဒယ်လ်တာမျိုးကွဲပျံ့နှံ့မှုကြောင့် နိုင်ငံတကာဝင်ထွက်ပေါက်ပြန်လည်ဖွင့်လှစ်မည့် အစီအစဉ်များ နှောင့်နှေးခဲ့ရပြီး၊ အစီအစဉ်များစွာကို ပြောင်းလဲခဲ့ရသည်။

ယခုနှစ်အစောပိုင်းတွင် အိုမီခရွန်ဖြစ်ပွားလာသည်နှင့်တပြိုင်နက် နိုင်ငံသို့ ပြန်လည်ဝင်ရောက်လာသည့် Kiwis နှင့် လက်ရှိဗီဇာ ကိုင်ဆောင်ထားသူများအတွက် သီးသန့်ခွဲထားရန်လိုအပ်ချက်များကို စတင်ဆောင်ရွက်ခဲ့သည်။ ဖေဖော်ဝါရီလတွင် အစိုးရမှကမ္ဘာလှည့်ခရီးသွားများ ဧည့်သည်လုပ်ငန်းစဉ်များကို ပြန်လည်ဝင်ရောက်နိုင်မည်ဟု ပြောကြားခဲ့သော်လည်း ယခုရက်စွဲသည် ရှေ့သို့ရွှေ့သွားဖွယ်ရှိကြောင်း သတိပေးခဲ့သည်။

လက်ရှိလုပ်ထုံးလုပ်နည်းအရ နိုင်ငံအတွင်းသို့ ပြန်လည်ဝင်ရောက်လိုသည့် နယူးဇီလန်နိုင်ငံသားများသည် သီးခြားခွဲနေထိုင်မှုကို ကျော်လွှားရန် ကာကွယ်ဆေးထိုးနှံထားရန် လိုအပ်ပြီး၊ မထွက်ခွာမီစမ်းသပ်စစ်ဆေးမှုတွင် Negative အဖြေရရှိရန်နှင့် ဆိုက်ရောက်ပြီးပါက RAT ဖြင့် စစ်ဆေးမှုပြုလုပ်ရန်လိုအပ်ကြောင်း သိရှိရသည်။ အစိုးရသည် နိုင်ငံတကာဝင်ထွက်ပေါက်များကို အပြည့်အဝပြန်လည်ဖွင့်လှစ်ရန် ဖိအားပေးခံရလျက်ရှိသည်။

ကပ်ရောဂါမဖြစ်ပွားမီ နယူးဇီလန်သည် တစ်လလျှင် သိန်းနှင့်ချီသောဧည့်သည်များကို ကြိုဆိုနိုင်ခဲ့ပြီး၊ ၂၀၂၀ ပြည့်နှစ် ဇန်နဝါရီလတစ်လတည်းတွင် လူပေါင်း ၃၂၆.၀၀၀ ဦး ရောက်ရှိလာခဲ့

ကြောင်း သိရှိရသည်။ ယခုသီတင်းပတ် အစောပိုင်းတွင် Tourism NZ သည် သြစတြေးလျ ခရီးသွား များကို နယူးဇီလန်နိုင်ငံသို့ လာရောက်လည်ပတ်နိုင်ရေး ဆွဲဆောင်ရန် ရည်ရွယ်ကာ ယင်း၏ You Tube Channel တွင် ကြော်ငြာလွှင့်တင်ခဲ့ကြောင်း သိရှိရသည်။

Source: [www.smh.com.au](http://www.smh.com.au)

ရှင်စောသူ၊ စီးပွားရေးသံမှူး

ကင်ဘာရာ

.....

ဟောင်ကောင်ဒေသဆိုင်ရာ စီးပွားရေးသတင်းများ

ဟောင်ကောင်ဒေသ၌ လတ်ဆတ်သော စားသောက်ကုန်များ တင်သွင်းမှုမှာ ကမ္ဘာ့ကပ်ရောဂါ ကာလမတိုင်မီ အခြေအနေသို့ ပြန်လည်ရောက်ရှိလာခြင်း

ဟောင်ကောင်ဒေသ၌ သယ်ယူပို့ဆောင်ရေးကဏ္ဍ၌ ဝန်ထမ်းအင်အား ပြတ်လပ်မှုများနှင့် အခြားသော ကဏ္ဍများ၌လည်း အဆင်ပြေချောမွေ့လာပြီ ဖြစ်သောကြောင့် လတ်ဆတ်သော ဟင်းသီးဟင်းရွက်နှင့် သစ်သီးဝလံများ တင်သွင်းမှုမှာ ကမ္ဘာ့ကပ်ရောဂါ ကာလမတိုင်မီအခြေအနေ သို့ ပြန်လည်ရောက်ရှိလာပြီဖြစ်ကြောင်း ဟောင်ကောင်ဒေသ အုပ်ချုပ်ရေးမှူးချုပ် Mrs. Carrie Lam က ပြောကြားခဲ့ကြောင်း ၂၀၂၂ ခုနှစ်၊ မတ်လ ၁၂ ရက်နေ့ထုတ် The Standard သတင်းစာ၌ “Fresh food supply back to pre-pandemic levels – Carrie Lam ” ခေါင်းစဉ်ဖြင့် ရေးသားဖော်ပြထားပါသည်။

အဆိုပါ သတင်းဆောင်းပါး၌ ဟောင်ကောင်ဒေသအုပ်ချုပ်ရေးမှူးချုပ် Mrs. Carrie Lam က ပြောကြားခဲ့ရာတွင် တရုတ်နိုင်ငံမှ ပေးပို့သည့် ဆေးဝါးနှင့်အခြားသော ဆေးဘက်ဆိုင်ရာပစ္စည်းများနှင့် တန်ချိန် (၁၀,၀၀၀) ကျော်ရှိသော ကုန်ပစ္စည်းများအား ဟောင်ကောင်ဒေသအနေဖြင့် လက်ခံရရှိခဲ့ ကြောင်း၊ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကူးစက်မှုများကြောင့် ဟောင်ကောင်ဒေသအနေဖြင့် သယ်ယူပို့ဆောင် ရေးကဏ္ဍနှင့် အခြားသောကဏ္ဍများ၌ လူအင်အားပြတ်လပ်လျက်ရှိပြီး၊ အစိုးရဝန်ထမ်း သုံးပုံတစ်ပုံမှာ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကူးစက်ခံရလျက် ရှိကြောင်း၊ ဟောင်ကောင်ဒေသ ကူးသန်းရောင်းဝယ်ရေးနှင့် စီးပွားရေး ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှု အတွင်းဝန် (ဝန်ကြီး) Mr.Edward Yau ကပြောကြားခဲ့ရာတွင် တရုတ် ပြည်မကြီးမှ ပံ့ပိုးခဲ့သည့် ဆေးဘက်ဆိုင်ရာပစ္စည်းများ နေ့စဉ် ပံ့ပိုးပေးလျက်ရှိပြီး ဒေသရှိ ကျန်းမာ ရေးဝန်ထမ်းများအား Rapid Antigen tests (၂) သန်း ပံ့ပိုးပေးထားကြောင်း၊ တရုတ်ပြည်မကြီးမှ



ဆေးဘက်ဆိုင်ရာပစ္စည်း (၄၅၀,၀၀၀) ပံ့ပိုးအား လှူဒါန်းခဲ့ကြောင်း၊ ဟောင်ကောင်ဒေသ အုပ်ချုပ်ရေး မှူးချုပ် Mrs. Carrie Lam ကပြောကြားခဲ့ရာတွင် ယခင် ရက်သတ္တပတ်ကျော်ကာလက ဟောင်ကောင် ဒေသ၌ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကူးစက်မှုမှာ တစ်ရက်လျှင် (၅၀,၀၀၀) ကျော်ရှိခဲ့ရာမှ ယခုအခါ လျော့ကျ လာပြီဖြစ်ကြောင်း၊ ၁၁-၃-၂၀၂၂ ရက်နေ့တွင် ဟောင်ကောင်ဒေသ၌ ကိုဗစ်-၁၉ ကူးစက်မှု (၂၉,၀၀၀) ကျော် ရှိခဲ့ကြောင်း၊ အဆိုပါ ကူးစက်မှုများမှ (၁၈,၈၈၈) ခုမှာ Nucleic Acid Test ဖြင့် စမ်းသပ်ခဲ့ခြင်း ဖြစ်ပြီး (၁၀,၄၉၃) ခုမှာ Rapid Antigen Tests ဖြင့်စမ်းသပ်ခဲ့ခြင်းဖြစ်ကြောင်း၊ တရုတ်ပြည်မကြီးမှ ကျန်းမာရေးစောင့်ရှောက်မှုဝန်ထမ်း (၁,၀၀၀) ဦးခန့် စုဆောင်းရရှိရန် ဆောင်ရွက်မည်ဖြစ်ကြောင်း စသည်ဖြင့် ရေးသားဖော်ပြထားပါသည်။

အေးသီခိုင်၊ စီးပွားရေးသံမှူး  
ဟောင်ကောင်

.....  
ဟောင်ကောင်ဒေသသို့ တရုတ်ပြည်မကြီးမှ သားသတ်သမားများ ရောက်ရှိလာခြင်းနှင့် ဒေသခံ သားသတ်သမားအများစုမှာ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကင်းစင်လာပြီ ဖြစ်သောကြောင့် အသားများထုတ်လုပ်မှု ပုံမှန်အခြေအနေသို့ ပြန်လည်ရောက်ရှိ လာမည်ဖြစ်ကြောင်း

တရုတ်ပြည်မကြီးမှ သားသတ်သမား(၃၈) ဦးမှာ ၇-၃-၂၀၂၂ ရက်နေ့တွင် ဟောင်ကောင်ဒေသရှိ Sheung Shui slaughterhouse သို့ရောက်ရှိလာခြင်းနှင့် ဒေသခံသားသတ်သမားများ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကင်းစင်လာပြီဖြစ်သောကြောင့် အသားများထုတ်လုပ်မှု ပုံမှန်အခြေအနေသို့ ပြန်လည် ရောက်ရှိလာမည်ဖြစ်ကြောင်း၂၀၂၂ ခုနှစ်၊ မတ်လ ၇ ရက်နေ့ထုတ် The Standard သတင်းစာ၌ “Mainland butchers, Covid recoveries put meat in hopes for return to normal” ခေါင်းစဉ် ဖြင့် ရေးသားဖော်ပြထားပါသည်။

အဆိုပါသတင်းဆောင်းပါးတွင် ဟောင်ကောင်ဒေသ စားသောက်ကုန်နှင့် ပတ်ဝန်းကျင်ဆိုင်ရာ တစ်ကိုယ်ရည် သန့်ရှင်းရေးဌာနမှ ၇-၃-၂၀၂၂ ရက်နေ့ထုတ်ပြန်မှုတွင် သားသတ်ရုံအား ပုံမှန်ပြန် လည်ဖွင့်လှစ်ပြီး ၈-၃-၂၀၂၂ ရက်နေ့မှစတင်၍ အသားများ ပုံမှန်ပြန်လည် ထုတ်လုပ်နိုင်မည်ဖြစ် ကြောင်း၊ ထို့ပြင် Sheung Shui ၌ လုပ်ကိုင်သော သားသတ်သမားများအတွက် ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ မိုင်းရပ်စ်စစ်ဆေးသည့်နေရာ သတ်မှတ်ပေးထားမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ အလုပ်သမားများ နေ့စဉ်စစ်ဆေး ရန် Rapid Test Kits များအား အလုံအလောက် ပံ့ပိုးသွားမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ အမဲသားနှင့် ဝက်သား



များ အဓိကရောင်းချပေးသည့် Ng Fung Hong သည်လည်း ၈-၃-၂၀၂၂ ရက်နေ့မှစတင်၍ လတ်ဆတ်သော ဝက်သား၊ အမဲသားနှင့် သိုးသားများ ရောင်းချမှုမှာ ပုံမှန်အခြေအနေသို့ ပြန်လည်ရောက်ရှိရန် မျှော်လင့်ထားကြောင်း ရေးသားဖော်ပြထားပါသည်။

ဟောင်ကောင်ဒေသခံ သားသတ်သမားများမှာလည်း ကိုဗစ်-၁၉ရောဂါ ကူးစက်ခံခဲ့ရမှု ပြန်လည်ကောင်းမွန်လာပြီ ဖြစ်သောကြောင့် အလုပ်သမား (၇၀) ရာခိုင်နှုန်းမှာ လုပ်ငန်းခွင်သို့ ပြန်လည်ဝင်ရောက်လာနိုင်ရန် ဟောင်ကောင်ဒေသဝက်သားကုန်သည်ကြီးများ အသင်းမှလည်း မျှော်မှန်းထားကြောင်း၊ ထို့ပြင် ဟောင်ကောင်ဒေသအစိုးရ ပြောရေးဆိုခွင့်ရှိသူမှလည်း ဒေသ၌ လတ်ဆတ်သော ဟင်းသီးဟင်းရွက်များ လက်ကားရောင်းချမှုမှာလည်း ပုံမှန်ဈေးနှုန်းသို့ ပြန်လည်ကျဆင်းသွားပြီဟု ၆-၃-၂၀၂၂ ရက်နေ့ကကြေညာခဲ့ကြောင်း၊ တရုတ်ပြည်မကြီးမှ ဟောင်ကောင်ဒေသသို့ ဟင်းသီးဟင်းရွက်တန်ချိန် (၁,၉၀၀) တင်သွင်းခဲ့ပြီး Choi sum နှင့် Pak Choi မုန်ညင်းထုပ်များ၏ ဈေးနှုန်းမှာ (၆၀) ကျပ်သားလျှင် ဟောင်ကောင်ဒေါ်လာ (၇.၂၀)နှင့် (၅.၄၀) ဒေါ်လာ အသီးသီးလျော့ကျခဲ့ကြောင်း၊ အေးခဲကြက်သားနှင့် ကြက်သားကောင်ရေ အရှင်များ တင်သွင်းမှုမှာ ပုံမှန်တင်သွင်းမှု၏ (၈၀) ရာခိုင်နှုန်းနှင့် (၆၀) ရာခိုင်နှုန်း အသီးသီး ပြန်လည်တင်သွင်းနိုင်ပြီဖြစ်ကြောင်း၊ ဟောင်ကောင်ဒေသ ကူးသန်းရောင်းဝယ်ရေးနှင့် စီးပွားရေးဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှု ဗျူရိုမှ ပြောကြားရာတွင်လည်း တရုတ်ပြည်မကြီးမှ ပံ့ပိုးပေးသည့် ကမ္ဘာ့ကပ်ရောဂါ ကာကွယ်တိုက်ဖျက်ရေးအတွက် ဆေးဘက်ဆိုင်ရာ ပစ္စည်းများ သိုလှောင်ရန်ဧရိယာ (၁၄၀,၀၀၀) စတုရန်းမီတာ သတ်မှတ်ထားကြောင်း စသည်ဖြင့်ရေးသား ဖော်ပြထားပါသည်။

အေးသီခိုင်၊ စီးပွားရေးသံမှူး  
ဟောင်ကောင်

.....  
**ဟောင်ကောင်ဒေသ၌ Sheung Shui slaughterhouse ပြန်လည်ဖွင့်လှစ်ခဲ့မှုကြောင့် ၈-၃-၂၀၂၂ ရက်နေ့မှစတင်၍ ဝက်သားများ ပိုမိုရောင်းချနိုင်မည်ဖြစ်ကြောင်း**

ဟောင်ကောင်ဒေသ၌ Sheung Shui slaughterhouse ပြန်လည်ဖွင့်လှစ်ခဲ့ပြီး ဝက်ကောင်ရေအရှင် (၂,၇၀၀) အား တရုတ်ပြည်မကြီးမှ တင်သွင်းခဲ့ပြီး ဒေသတွင်းမှ ဝက်ကောင်ရေ အရှင်များ အပါအဝင် စုစုပေါင်း (၃,၀၀၀) ရရှိမှုကြောင့် ၈-၃-၂၀၂၂ ရက်နေ့ (အင်္ဂါနေ့)မှ စတင်၍ ဝက်သားများ ပိုမို ရောင်းချနိုင်မည်ဖြစ်ကြောင်း ၂၀၂၂ ခုနှစ်၊ မတ်လ ၇ ရက်နေ့ထုတ် The Standard သတင်းစာ၌

“More pork supply on Tuesday after Sheung Shui slaughterhouse reopens” ခေါင်းစဉ်ဖြင့် ရေးသားဖော်ပြထားပါသည်။

အဆိုပါ သတင်းဆောင်းပါးတွင် ကမ္ဘာ့ကပ်ရောဂါ ကိုဗစ်-၁၉ ပဉ္စမလှိုင်း မဖြစ်ပွားမီက တစ်ရက် လျှင်ဝက်ကောင်ရေ (၃,၃၀၀) ခန့်အား ထုတ်လုပ်နိုင်ခဲ့ကြောင်း၊ သားသတ်ရုံများရှိ အလုပ်သမားများ ကိုဗစ်ကူးစက် ခံခဲ့ရပြီးနောက် ၂၆-၂-၂၀၂၂ ရက်နေ့မှစတင်၍ သားသတ်ရုံ အားယာယီပိတ်သိမ်းခဲ့ပြီး နောက် လုပ်သား (၇၀) ရာခိုင်နှုန်းမှာ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကင်းစင်သွားပြီဖြစ်သောကြောင့် လုပ်ငန်း ခွင်သို့ ပြန်လည်ဝင်ရောက်လာနိုင်ပြီဖြစ်ကြောင်း၊ တရုတ်ပြည်မကြီးမှ သားသတ်သမား (၃၈) ဦး လည်း သားသတ်ရုံများ ပြန်လည်လည်ပတ်နိုင်ရေး ကူညီနိုင်ရန် ဟောင်ကောင်ဒေသသို့ ရောက်ရှိ လာပြီဖြစ်သောကြောင့် သားသတ်ရုံများ ကောင်းမွန်စွာ ပြန်လည်လည်ပတ်နိုင်ပြီဖြစ်ကြောင်း၊ ဟောင် ကောင်ဒေသ အုပ်ချုပ်ရေးမှူးချုပ် Mrs. Carrie Lam က ပြောကြားခဲ့မှုတွင် ဟောင်ကောင်ဒေသ၏ စားသောက်ကုန်များ ရောင်းချမှုအား ပုံမှန်အခြေအနေသို့ ပြန်လည်ရောက်ရှိရန် တရုတ်ပြည်မကြီးမှ ကူညီပံ့ပိုးသွားမည် ဖြစ်သောကြောင့် ဒေသခံများအနေဖြင့် ကုန်ပစ္စည်းများအား အထိတ်တလန့် ဝယ်ယူခြင်းမပြုကြရန် တိုက်တွန်းပြောခဲ့ကြောင်း စသည်ဖြင့် ရေးသားဖော်ပြထားပါသည်။

အေးသီခိုင်၊ စီးပွားရေးသံမှူး  
ဟောင်ကောင်

.....  
ဟောင်ကောင်ဒေသ၌ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါစစ်ဆေးမှုအစီအစဉ် အပြောင်းအလဲကြောင့် စီးပွားရေး လုပ်ငန်းများမှာ မရေရာသော အခြေအနေများနှင့် ကြုံတွေ့လျက်ရှိခြင်း

ဟောင်ကောင်ဒေသ၌ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါစစ်ဆေးမှုကို ဒေသနေလူထုတစ်ရပ်လုံး အတိုင်း အတာဖြင့် ပြုလုပ်ရန်ရှိသည့် အစီအစဉ် အပြောင်းအလဲကြောင့် ဒေသရှိ စီးပွားရေးလုပ်ငန်းများမှာ မရေရာသော အခြေအနေများနှင့် ကြုံတွေ့လျက်ရှိကြောင်း ၂၀၂၂ ခုနှစ်၊ မတ်လ ၁၄ ရက်နေ့ထုတ် South China Morning Post သတင်းစာ၌ “Business ‘Stuck in Limbo After Testing U-Turn” ခေါင်းစဉ်ဖြင့် ရေးသားဖော်ပြထားပါသည်။

အဆိုပါ သတင်းဆောင်းပါးတွင် ဟောင်ကောင်ဒေသ၌ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ဆက်လက်ပျံ့နှံ့ဖြစ် ပေါ်လျက်ရှိပြီး ကပ်ရောဂါ ကန့်သတ်တားဆီးရေးဆိုင်ရာ တင်းကျပ်မှုများကြောင့် စီးပွားရေးလုပ်ငန်း များမှာ အဆင်မပြေမှုများ ဖြစ်ပေါ်လျက်ရှိပြီး ငွေကြေးကဏ္ဍတွင် မသေချာ မရေရာမှုများဖြစ်ပေါ်

လျက်ရှိကြောင်း၊ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါစစ်ဆေးမှုကို ဒေသနေ လူထုတစ်ရပ်လုံး အတိုင်းအတာဖြင့်ပြု လုပ်ရန်ရှိသည့်အတွက် လုပ်ငန်းများပြန်လည် လုပ်ကိုင်ရန် ထပ်မံနှောင့်နှေးကြန့်ကြာပြီး စီးပွားရေး လုပ်ငန်းများ ဒေဝါလီခံခြင်း၊ လုပ်ငန်းများ ပိတ်သိမ်းခြင်းနှင့် အလုပ်လက်မဲ့များ အများအပြားဖြစ်ပွား နိုင်ကြောင်း၊ ကိုဗစ်-၁၉ ကန့်သတ်ချက်ဆိုင်ရာ တင်းကျပ်မှုများကြောင့် လတ်တလောတွင် လုပ်ငန်း အဆောက်အအုံ (၁၆) မျိုးအား ယာယီပိတ်သိမ်းထားရပြီး ဒေသနေလူထုတစ်ရပ်လုံး အတိုင်းအတာ ဖြင့် ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ စစ်ဆေးမှုပြုလုပ်ပြီးနောက် ၂၁-၄-၂၀၂၂ ရက်နေ့တွင် ကန့်သတ်ချက်များအား ရုပ်သိမ်းရန် မျှော်လင့်ထားကြောင်း၊ ဟောင်ကောင်ဒေသ အုပ်ချုပ်ရေးမှူးချုပ် Mrs. Carrie Lam က ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါစစ်ဆေးမှုအား ဒေသနေလူထုတစ်ရပ်လုံး အတိုင်းအတာဖြင့် ပြုလုပ်ရန် အစီအစဉ် အား ယခင်က ၂၀၂၂ ခုနှစ်၊ မတ်လတွင် ပြုလုပ်ရန် ပြောကြားခဲ့ပြီး ယခုအခါ သေဆုံးမှုနှုန်းနှင့် ပြင်း ထန်သည့် ကူးစက်မှုနှုန်းများ လျော့ချရေး အလေးထားဆောင်ရွက်မည့် မူဝါဒချမှတ်ခဲ့ပြီး အစီအစဉ် ပြောင်းလဲခဲ့ကာ စစ်ဆေးမည့်ရက် အတိအကျထုတ်ပြန်ပြောကြားခဲ့ခြင်း မရှိသဖြင့် စီးပွားရေးလုပ် ငန်းများမှာ ရှေ့ဆက်ဆောင်ရွက်ရမည့် အစီအစဉ်များနှင့် ပတ်သက်၍ မသေချာ မရေရာမှုများနှင့် ကြုံတွေ့လျက်ရှိပြီး စိုးရိမ်ပူပန်မှုများရှိကြောင်း စသည်ဖြင့် ရေးသားဖော်ပြထားပါသည်။

ဟောင်ကောင်ဒေသရှိ အလှပြင်ဆိုင် (၁၁,၀၀၀) ကျော်မှာ ၂၁-၄-၂၀၂၂ ရက်နေ့တွင် ပြန် လည်ဖွင့်လှစ်ရန် ဒေသ၏ Vaccine Pass သတ်မှတ်ချက်နှင့် ပြည့်မီဆောင်ရွက်နိုင်ရန် အပြည့်အဝ ပြင်ဆင်ထားပြီးဖြစ်ရာ အဆိုပါနေ့ရက်တွင် ပြန်လည်ဖွင့်လှစ်နိုင်ခြင်း မရှိပါက ဒေဝါလီခံရမည့် ဆိုင် အမြောက်အများ ရှိနိုင်ကြောင်း၊ သို့ဖြစ်ရာ ဆေးစစ်မည့်အချိန်အား အတိအကျ သိရှိလိုကြကြောင်း၊ စားသောက်ဆိုင် လုပ်ငန်းများမှာလည်း ၂၁-၄-၂၀၂၂ ရက်နေ့ တွင်စားသောက်ဆိုင်များအား (၁၈:၀၀) နာရီမှ (၂၂:၀၀)နာရီအထိ ဖွင့်လှစ်နိုင်ရေး ကန့်သတ်ချက် ဖြေလျှော့ပေးရန် မူလက မျှော်မှန်းထားခဲ့ သော်လည်း ယခုအခါ ဆေးစစ်မည့် အစီအစဉ် ပြောင်းလဲမှုကြောင့် စားသောက်ဆိုင်လုပ်ငန်းများ ပြန်လည် ဖွင့်လှစ်ရန်နှင့် ပတ်သက်၍ မသေချာမှုများရှိနေကြောင်း၊ ဒေသနေ လူထုတစ်ရပ်လုံး အတိုင်းအတာဖြင့် ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါစစ်ဆေးမှု ပြုလုပ်စဉ်ကာလအတွင်း စားသောက်ဆိုင်များမှာ ယာယီပိတ်သိမ်း ထားရမည်ဖြစ်ရာ ဆေးစစ်မည့် အချိန်ကာလ တိကျစွာမသိရှိရလျှင် ဝန်ထမ်းငှား ရမ်းရန်၊ ပစ္စည်းများ ဝယ်ယူရန်နှင့် ဆိုင်ခန်းများငှားရမ်းရန် အစရှိသည့် အစီအစဉ်များ ရေးဆွဲနိုင်ခြင်း မရှိကြောင်း၊ လာမည့် ဧပြီလအတွင်းတွင် နာမည်ကြီး ကုန်အမှတ်တံဆိပ် အရောင်းဆိုင် (၂,၀၀၀) ကျော်ခန့် အပြီးပိတ်သိမ်းသွားနိုင်ကြောင်း၊ ထို့ပြင် ဒေသရှိ ရုပ်ရှင်ရုံများမှာလည်း ၂၁-၄-၂၀၂၂ ရက် နေ့တွင် ပြန်လည်ဖွင့်လှစ်နိုင်မည် မဟုတ်ဘဲ အစောဆုံးအနေဖြင့် ဇွန်လတွင် ပြန်လည်ဖွင့်လှစ်နိုင်ရန်

မျှော်မှန်းထားကြောင်း၊ ဒေသအစိုးရ ထောက်ပံ့ငွေအားလည်း အနည်းဆုံးရရှိထားသည့် ရုပ်ရှင်လုပ်ငန်းနှင့် ဆက်စပ်လျက်ရှိသည့် ရုပ်ရှင်ဖြန့်ဖြူးရေးလုပ်ငန်း၊ ထုတ်လုပ်ရေးလုပ်ငန်း၊ ကြော်ငြာလုပ်ငန်းနှင့် ပြည်သူများနှင့် ဆက်သွယ်ဆက်ဆံရေး အစရှိသည့် လုပ်ငန်းကဏ္ဍများအတွက် ဒေသအစိုးရမှ ငွေကြေးထောက်ပံ့ထားခြင်း မရှိသောကြောင့် ရုပ်ရှင်လုပ်ငန်း အခြေအနေမှာ ကောင်းမွန်မှုမရှိကြောင်း၊ အဆိုပါလုပ်ငန်းမှ ဝန်ထမ်းများမှာ ၎င်းတို့ဘာသာ ရပ်တည် နေထိုင်ရလျက်ရှိကြောင်း၊ ဒေသအစိုးရမှ တိကျပြတ်သားသော သတ်မှတ်ချက်များ ချမှတ်ခြင်း မရှိပါက အသေးစားနှင့် အလတ်စားစီးပွားရေးလုပ်ငန်းများ အနေဖြင့် ပိတ်သိမ်းခြင်းနှင့် ဒေဝါလီခံခြင်းများ ပြုလုပ်သွားရနိုင်ကြောင်း၊ စီးပွားရေးလုပ်ငန်းများ အနေဖြင့် အနာဂတ်အတွက် သေချာရေရာမှုများ မရှိပါက လုပ်ငန်းများပိတ်သိမ်းသွားကြမည့် အနေအထားရှိကြောင်း၊ ဝယ်ယူသူများမှာလည်း မြင့်မားသည့် ဈေးနှုန်းဖြင့် ဝယ်ယူလိုခြင်းမရှိဘဲ ဒေသ၏ စီးပွားရေးမှာလည်း ပြိုလဲတော့မည့် အခြေအနေတွင်ရှိကြောင်း၊ ဒေသအစားအသောက်နှင့် ကျန်းမာရေးဗျူရိုမှ ပြောရေးဆိုခွင့်ရှိသူမှ ဒေသအစိုးရအနေဖြင့် ကိုဗစ်-၁၉ အခြေအနေများအား သေချာစောင့်ကြည့် စစ်ဆေးပြီး လူမှုအသိုက်အဝန်းအတွင်း ခပ်ခွာခွာ နေထိုင်မှုများနှင့် ပတ်သက်၍ အချိန်နှင့်တပြေးညီ ပြန်လည်သုံးသပ်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ ကပ်ရောဂါ ဖြစ်ပွားမှုကြာရှည်နေလျှင် ပြည်သူ့ကျန်းမာရေး စောင့်ကြည့်အကဲဖြတ်မှု၊ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကာကွယ်ဆေးထိုးနှံမှုနှုန်းတိုးတက်မှု၊ စီးပွားရေး အခြေအနေများနှင့် ပြည်သူများမှ လက်ခံလိုက်နာဆောင်ရွက်မှု အစရှိသည်တို့နှင့် ပတ်သက်၍ သင့်လျော်သည့် ညှိနှိုင်းမှုများဖြင့် ဆောင်ရွက်မည်ဟု ပြောကြားခဲ့ကြောင်း စသည်ဖြင့် ရေးသားဖော်ပြထားပါသည်။

အေးသီခိုင်၊ စီးပွားရေးသံမှူး  
 ဟောင်ကောင်

.....

**ဟောင်ကောင်ဒေသ၌ အရည်အသွေး ပြည့်မှီသော အသိအမှတ်ပြု ကိုဗစ်-၁၉ စစ်ဆေးသည့် Test kit များအား အွန်လိုင်းမှ ရှာဖွေနိုင်ရန် စတင်ဆောင်ရွက်လျက် ရှိခြင်း**

ဟောင်ကောင်ဒေသ၌ အရည်အသွေးပြည့်မှီသော အသိအမှတ်ပြု ကိုဗစ်-၁၉ စစ်ဆေးသည့် Test kit များအား အွန်လိုင်းမှ ရှာဖွေနိုင်မည့် bilingual online search tool အား ဟောင်ကောင် ဒေသ စားသုံးသူရေးရာကောင်စီမှ စတင်ဆောင်ရွက်လျက်ရှိကြောင်း ၂၀၂၂ ခုနှစ်၊ မတ်လ ၁၀ ရက်

နေ့ထုတ် The Standard သတင်းစာ၌ “Test kit search tool launched amid duds” ခေါင်းစဉ်ဖြင့် ရေးသားဖော်ပြထားပါသည်။

အဆိုပါ သတင်းဆောင်းပါး၌ bilingual online search tool တွင် Rapid antigen test product များအား ဟောင်ကောင်၊ တရုတ်ပြည်မကြီး၊ ဥရောပနှင့် အမေရိကန်နိုင်ငံ အစရှိသော အဓိကဈေးကွက်များအတွက် အာဏာပိုင်များမှ အသိအမှတ်ပြုထားသည့် Test kit ကုန်အမှတ် တံဆိပ်နှင့် ထုတ်လုပ်သူအမည်အားရိုက်၍ ရှာဖွေနိုင်ဖြစ်ကြောင်း၊ ဝယ်ယူသူများ အလွယ်တကူ ခွဲခြားသိရှိနိုင်ရန် Test kits များ၏ အမည်နှင့် ဓါတ်ပုံများလည်း ပါဝင်မည်ဖြစ်ကြောင်း၊ ၈-၃-၂၀၂၂ ရက်နေ့တွင် ဟောင်ကောင်ဒေါ်လာ ၄၈,၀၀၀ တန်ဖိုးရှိ Rapid test kits များနှင့် ပတ်သက်၍ တိုင်ကြားမှု (၄၈) ခု လက်ခံရရှိခဲ့ကြောင်း၊ တိုင်ကြားမှု (၃၇) ခု၊ ရာခိုင်နှုန်းအားဖြင့် (၇၀) ရာခိုင်နှုန်း ကျော်မှာ အွန်လိုင်းမှရောင်းချသည့် Test kit များနှင့် ဆက်စပ်လျက်ရှိကြောင်း၊ တိုင်ကြားမှု အများ စုမှာ ပစ္စည်းအရည်အသွေးကောင်းမွန်မှု မရှိခြင်းနှင့် ပို့ဆောင်မှု နှောင့်နှေးကြန့်ကြာမှုတို့နှင့် ပတ် သက်၍ တိုင်ကြားခြင်းဖြစ်ကြောင်း ရေးသားဖော်ပြထားပါသည်။

Test kit ဝယ်ယူသူများအနေဖြင့် ယုံကြည်စိတ်ချရသော ဆိုင်များသို့ သွားရောက်ဝယ်ယူပြီး စားသုံးသူရေးရာကောင်စီမှ ထုတ်ပြန်ထားသော သတင်းများကိုလည်း သတိပြု၍ ဝယ်ယူရန် အရေး ကြီးကြောင်း၊ Test kit တစ်ခုလျှင် ဟောင်ကောင်ဒေါ်လာ (၁၈) ဒေါ်လာမှ (၁၂၀) ဒေါ်လာအကြားရှိ သည်ကို တွေ့ရှိရကြောင်း၊ Test kit ဈေးနှုန်းနှင့် စစ်ဆေးမှုရလဒ် ထိရောက်မှု ရှိ/မရှိမှာ ကျိုးကြောင်း ဆီလျော်စွာ ဆက်စပ်မှုမရှိကြောင်းနှင့် တရားဝင်အသိ အမှတ်ပြုထားသော မည်သည့်စာရင်း (၅) မျိုး ထဲတွင်မဆို ပါဝင်မှု ရှိ/မရှိကို စစ်ဆေး၍ ဝယ်ယူသင့်ကြောင်း၊ အဆိုပါ အသိအမှတ်ပြု စာရင်းထဲ၌မပါ ရှိလျှင် အရည်အသွေးကောင်းမွန်သည်ဟု အာမခံထားခြင်း မရှိကြောင်းနှင့် ဝယ်ယူသူများအနေဖြင့် အဆိုပါ Test kit နှင့် ပတ်သက်၍ မေးမြန်းစုံစမ်းသင့်ကြောင်း၊ အရေးကြီးဆုံးအချက်မှာ Test kit ၏ တုံ့ပြန်နိုင်မှုနှင့် တိကျမှုရှိခြင်းတို့ ဖြစ်ကြောင်း၊ ကမ္ဘာ့ကျန်းမာရေးအဖွဲ့မှ အသိအမှတ်ပြုထားမှုတွင် Test kit များတွင် အနည်းဆုံး အနေဖြင့် တုံ့ပြန်နိုင်မှု (၈၀) ရာခိုင်နှုန်းနှင့် တိကျမှု (၉၇) ရာခိုင်နှုန်း ရှိရ မည်ဖြစ်ကြောင်း ရေးသားဖော်ပြထားပါသည်။

ဟောင်ကောင်စားသုံးသူရေးရာကောင်စီ ဥက္ကဋ္ဌ Mr. Paul Lam Ting-kwok က ပြောကြား ရာတွင် ဟောင်ကောင်ဒေသ အနေဖြင့် ဒေသကျန်းမာရေးဌာနမှ တည်ထောင်ထားသည့် voluntary medical device administrative control system ဖြင့် ဆောင်ရွက်လျက်ရှိသောကြောင့် လက်ရှိ

တွင် ထုတ်လုပ်မှု၊ တင်သွင်းမှု၊ ရောင်းချမှုနှင့် ဆေးဘက်ဆိုင်ရာပစ္စည်းကိရိယာများ အသုံးပြုမှုတွင် တိကျသောဥပဒေရေးဆွဲ ဆောင်ရွက်မှုများ မရှိကြောင်း၊ အစိုးရ၏ လိုလားချက်များနှင့် ကိုက်ညီရန် နှင့် ဝယ်ယူသူများအနေဖြင့် ပစ္စည်းများအား တိကျစွာ ခွဲခြားဝယ်ယူနိုင်ရန် Test kit ရောင်းချသူများ အနေဖြင့် လက်ရှိဆောင်ရွက်လျက်ရှိသော စနစ်ဖြင့် လိုက်လျောညီထွေရှိအောင် ဆောင်ရွက်ရန် တိုက်တွန်း ပြောကြားထားကြောင်း၊ Test kit များအပေါ်တွင် "CE" marking ပါရှိခြင်းဖြင့် အဆိုပါ Test kit မှာ European Union မှ စစ်ဆေးထားပြီးခြင်း မဟုတ်ကြောင်းနှင့် ဝယ်ယူသူများ အနေဖြင့် "CE" marking နှင့် ဘေးနားကပ်လျက်တွင် ဂဏန်း (၄) လုံးပါရှိမှုအား စစ်ဆေးဝယ်ယူသင့်ကြောင်း၊ Test kit ဒီဇိုင်းနှင့် ထုတ်ပိုးမှုပုံစံများမှာလည်း ဝယ်ယူသူများနှင့် သင့်လျော်မှုရှိရမည်ဖြစ်ကြောင်း စသည်ဖြင့် ရေးသားဖော်ပြထားပါသည်။

အေးသီခိုင်၊ စီးပွားရေးသံမှူး  
ဟောင်ကောင်

**လောင်စာဆီကုန်ကျစရိတ်များ မြင့်တက်လာသည်နှင့်အမျှ စက်သုံးဆီဈေးနှုန်းများ ပြန်လည် ပြင်ဆင်ရန် ထိုင်းစက်မှုလုပ်ငန်းရှင်များအသင်းချုပ်(FTI) က တောင်းဆိုခြင်း**

ထိုင်း စက်မှုလုပ်ငန်းရှင်များအသင်းချုပ် (FTI)က ကမ္ဘာ့ရေနံဈေးနှုန်း မြင့်တက်မှု၏ သက်ရောက်မှုကို ပိုမိုကောင်းမွန်စွာဖြေရှင်းနိုင်ရန်အတွက် ပြည်တွင်းစက်သုံးဆီဈေးနှုန်းဖွဲ့စည်းပုံ ကိုပြန်လည်ပြင်ဆင်ပေးရန် အစိုးရကို တောင်းဆိုလိုက်ကြောင်း သိရှိရပါသည်။

ဈေးနှုန်းဖွဲ့စည်းပုံ အသစ်တစ်ခုဖန်တီးရန်အတွက် စွမ်းအင်ဌာနမှ တာဝန်ရှိသူများအနေ ဖြင့်မည်ကဲ့သို့သော ပြောင်းလဲမှုများပြုလုပ်သင့်သည်ကို အသေးစိတ်ဖော်ပြမထားသော်လည်း မူဝါဒ ရေးဆွဲသူများအား လူနေမှုစရိတ်နှင့် ဘတ်ဂျက်ကန့်သတ်ချက်များကို သေချာချိန်ဆရန်တိုက်တွန်း ထားကြောင်း သိရှိရပါသည်။

အစိုးရအနေဖြင့်၎င်း၏ ဝန်ထုတ်ဝန်ပိုးကို သက်သာစေပြီး ပြည်သူအများ၏ဝန်ထုတ်ဝန်ပိုး ကို တစ်ပြိုင်နက်တည်း လျော့ချနိုင်စေရန် သေချာစေရမည်ဖြစ်ကြောင်း FTI ၏ ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ Jriengkrai Thiennukul ကပြောကြားခဲ့ကြောင်း သိရှိရပါသည်။ ယခု သီတင်းပတ် အစောပိုင်းက အမေရိကန်အနေဖြင့် ရုရှားမှရေနံတင်ပို့မှုအပေါ် ပိတ်ဆို့အရေးယူမှုများချမှတ်ရန် စဉ်းစားနေ ကြောင်း သတင်းများထွက်ပေါ်ခဲ့ပြီးနောက်၊ ကမ္ဘာ့ရေနံဈေးနှုန်းသည် ယခုသီတင်းပတ် အစောပိုင်း

တွင် တစ်စည်လျှင် အမေရိကန်ဒေါ်လာ(၁၃၀)သို့ အရှိန်အဟုန်ဖြင့်မြင့်တက်ခဲ့ပြီးနောက် ကမ္ဘာ့ရေနံ ဈေးနှုန်း ဆက်လက်မြင့်တက်မည်ကို စိုးရိမ်လျှက်ရှိကြပြီး မှန်ကန်သောဖြေရှင်းဆောင်ရွက်မှု လိုအပ်ကြောင်း သိရှိရပါသည်။

ရုရှားသည် ကမ္ဘာ့ထိပ်တန်းရေနံတင်ပို့ရောင်းချသည့် နိုင်ငံတစ်နိုင်ငံဖြစ်ပြီး တစ်နေ့လျှင် ရေနံစည်ပေါင်း(၄-၅) သန်း(သို့မဟုတ်) ကမ္ဘာလုံးဆိုင်ရာထောက်ပံ့မှု၏ (၅-၆%) ဝန်းကျင်ခန့် ထောက်ပံ့ပေးနေကြောင်း Thai Oil Plc မှလေ့လာသုံးသပ်သူများထံမှ သိရှိရပါသည်။

ကမ္ဘာ့ရေနံဈေးအနေဖြင့် တစ်စည်လျှင်(၁)ဒေါ်လာ တက်လာပါက ထိုင်းနိုင်ငံ၏ပြည်တွင်း လက်လီဈေးနှုန်း အနေဖြင့် တစ်လီတာလျှင် (၀.၂၅)ဘတ်အထိ တက်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း Mr. Kriengkrai က ပြောကြားချက်အရ သိရှိရပါသည်။

အစိုးရအနေဖြင့် စက်သုံးဆီရန်ပုံငွေမှ ထောက်ပံ့ငွေများကို အသုံးပြုပြီး ပြည်တွင်း ဒီဇယ်ဆီဈေးနှုန်းများကို ထိန်းချုပ်လျှက်ရှိနေကြောင်း၊ ဒီဇယ်ဆီအထူးကုန်စည်ခွန်ကို တစ်ဝက်တိတိ အချိန်သုံးလကြာ ဖြတ်တောက်ခြင်းဖြင့် ဈေးနှုန်းများကို တစ်လီတာလျှင် ဘတ်ငွေ(၃၀) အောက်ရှိ စေရန် ဆောင်ရွက်လျက်ရှိကြောင်း၊ မော်တော်ယာဉ်သုံးစွဲသူများထံမှ ဒီဇယ်ဆီအတွက် အထူးကုန် စည်ခွန်အနေဖြင့် တစ်လီတာလျှင်(၅.၉၉) ဘတ် ကောက်ခံလေ့ရှိကြောင်း သိရှိရပါသည်။

Thammasat တက္ကသိုလ်မှ ဘောဂဗေဒပညာရှင် Praipol Koomsap က အစောပိုင်း တွင် အစိုးရသည်Benzine အား (၃)ဘတ် ယာယီအခွန်ဖြတ်တောက်ပေးရန်အတွက် အကြံပြုတင်ပြ ခဲ့ကြောင်း၊ အီသနောနှင့် Benzine ရောထားသော Gasolineနှင့်Gasohol တို့၏ အထူးကုန်စည်ခွန် မှာ တစ်လီတာလျှင်(၅.၂-၅.၈၇) ဘတ်ရှိကြောင်းသိရှိရပါသည်။

လောင်စာရန်ပုံငွေမှာ လက်လီဈေးနှုန်းများကို ကာလကြာရှည်စွာ ထောက်ပံ့ပေးနိုင် လိမ့်မည်မဟုတ်ကြောင်း ၎င်းကပြောကြားခဲ့ပါသည်။ ရုရှား-ယူကရိန်းပဋိပက္ခပြင်းထန်လာသည်နှင့် အမျှ ဒီဇယ်ဆီဈေးသည် တစ်လီတာလျှင်ဘတ်(၃၀) ကျော်လွန်လာနိုင်ပြီး Benzine သည် တစ်လီ တာလျှင် (၅၀) ဘတ် ကျော်လာနိုင်ကြောင်း၊ အများသူငါ သယ်ယူပို့ဆောင်ရေးနှင့် Car-Pooling ပြု လုပ်ခြင်းတို့ဖြင့် လူအများအနေဖြင့် စွမ်းအင်ကို ပိုမိုချွေတာသင့်သည်ဟု Mr. Kriengkrai က ပြော ကြားခဲ့ကြောင်း သိရှိရပါသည်။

Bangkok Post  
လွင်မျိုးဇော်၊ စီးပွားရေးသံမှူး၊  
ဗန်ကောက်



လောင်စာဆီဝယ်ယူမှုအား ယွမ်ငွေဖြင့် စာချုပ်ချုပ်ဆိုနိုင်ရေး တရုတ်နိုင်ငံနှင့် ဆောင်ဒီနိုင်ငံ ဆွေးနွေးညှိနှိုင်းမှု အရှိန်အဟုန် မြင့်တက်

ဆော်ဒီအာရေဗီးယားနိုင်ငံမှ လောင်စာဆီဝယ်ယူမှုအား ယွမ်ငွေဖြင့် ပေးချေမှုအတွက် ဆော်ဒီနှင့် တရုတ် နှစ်နိုင်ငံဆွေးနွေးလျက်ရှိကြောင်း၊ ယင်းကဲ့သို့ ဒေါ်လာအစား ယွမ်ငွေဖြင့်ပြောင်းလဲဆောင်ရွက်လာမည့်အရွှေ့သည် ကမ္ဘာ့ရေနံဈေးကွက်အား အမေရိကန်ဒေါ်လာလွှမ်းမိုးမှု အခြေအနေပြောင်းလဲသွားနိုင်သည်ဟု အဆိုပါကိစ္စအား ရင်းနှီးသူများက ပြောကြားခဲ့ကြောင်း၊ ဆယ်စုနှစ်များကြာ ပင်လယ်ဂွေနိုင်ငံများ၏ လုံခြုံရေးကို အကာအကွယ်ပေးရန် အမေရိကန်နိုင်ငံ၏ကတိကဝတ်များ ပျက်ယွင်းမှုအပေါ် မနှစ်မြို့မှုများ ကြီးထွားလာသည့်အတွက် လောင်စာဆီဝယ်ယူရာတွင် ယွမ်ငွေဖြင့် ဝယ်ယူရေးအား ၆ နှစ်ကြာ ဆွေးနွေးလာခဲ့ကြပြီးနောက် ယခုနှစ်တွင် ယွမ်ငွေဖြင့်ဝယ်ယူရေးသည် အရှိန်အဟုန်မြင့် ဆွေးနွေးလာကြခြင်းဖြစ်ပြီး ဆော်ဒီနိုင်ငံအနေနှင့် စဉ်းစားလျက်ရှိကြောင်း ၁၅-၃-၂၀၂၂ ရက်နေ့ ထုတ် The Wall Street Journal တွင် ဖော်ပြထားပါသည်။

ယီမင်နိုင်ငံ၏ ပြည်တွင်းစစ်တွင် အမေရိကန်နိုင်ငံမှ ကူညီထောက်ပံ့မှု ပျက်ကွက်ခြင်းနှင့် အီရန်နိုင်ငံနှင့် နျူကလီယားအစီအစဉ်နှင့်စပ်လျဉ်းသည့် သဘောတူညီချက်အပေါ် အမေရိကန်နိုင်ငံမှ ချိုးဖောက်ရန် ကြိုးပမ်းမှုအပေါ် ဆော်ဒီနိုင်ငံအနေနှင့် မနှစ်မြို့ကြောင်း၊ ယမန်နှစ်က အာဖဂန်နီစတန်နိုင်ငံမှ အမေရိကန်တပ်များ ပြန်လည်ရုတ်သိမ်းသွားသည့် ဖြစ်ရပ်လည်း ဆော်ဒီနိုင်ငံအားတုန်လှုပ်ရှောက်ရှားစေသည်ဟု အရာရှိများက ပြောကြားခဲ့ကြောင်း ဖော်ပြထားပါသည်။

တရုတ်နိုင်ငံသည် ဆောင်ဒီနိုင်ငံ၏ လောင်စာဆီ ပို့ကုန်စုစုပေါင်း၏ ၂၅ ရာခိုင်နှုန်းကျော် ဝယ်ယူတင်သွင်းလျက်ရှိကြောင်း၊ အဆိုပါ လောင်စာဆီအတွက် ယွမ်ငွေကြေးဖြင့် ပေးချေနိုင်ပါက တရုတ်ယွမ်ငွေသည် တန်ဖိုးပိုမိုမြင့်တက်လာမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ ဆော်ဒီနိုင်ငံအနေနှင့် တစ်ရက်လျှင် အကြမ်းအားဖြင့် ရေနံစိမ်းစည်ပေါင်း ၆.၂ သန်း တင်ပို့မှုများအနက် အချို့သောပမာဏအား အမေရိကန်ဒေါ်လာအပြင် အခြားသောအရာများဖြင့် ပြောင်းလဲဆောင်ရွက်လာပါက ကြီးမားသည့် ပြောင်းလဲမှုကြီးဖြစ်လာနိုင်ကြောင်း၊ ကမ္ဘာ့လောင်စာဆီ ပို့ကုန်စုစုပေါင်း၏ ၈၀ ရာခိုင်နှုန်းကို အမေရိကန်ဒေါ်လာဖြင့် ပေးချေလျက်ရှိကြောင်း၊ ဆော်ဒီနိုင်ငံအနေနှင့် ၁၉၇၄ ခုနှစ်ကတည်းက လောင်စာဆီကို အမေရိကန်ဒေါ်လာတစ်မျိုးတည်းဖြင့်သာ ရောင်းဝယ်ခဲ့ကြောင်း၊ တရုတ်နိုင်ငံသည် ၎င်းတို့ငွေကြေးအား ကမ္ဘာ့ကုန်သွယ်သည့် ငွေကြေးအဖြစ် ရပ်တည်နိုင်ရန် ကြိုးပမ်းမှုတစ်ရပ်အဖြစ် ၂၀၁၈ ခုနှစ်တွင် ဆော်ဒီနိုင်ငံနှင့် လောင်စာဆီစာချုပ်များကို ယွမ်ငွေကြေးဖြင့်ဆောင်ရွက်ရန် မိတ်ဆက်ညှိနှိုင်းလာခဲ့

ကြောင်း၊ အမေရိကန်နိုင်ငံက အီရန်နိုင်ငံအား နျူကလီးယားအစီအစဉ်ဖြင့် အရေးယူပိတ်ဆို့ခြင်းနှင့် ယူကရိန်းအပေါ် တိုက်ခိုက်ခြင်းအတွက် ရုရှားအားအရေးယူပိတ်ဆို့ခြင်းတို့အပေါ် ဥပမာထား၍ အမေရိကန်ဒေါ်လာအသုံးပြုခြင်းသည် အန္တရာယ်များသည့် ဆောင်ရွက်မှုအဖြစ် တရုတ်နိုင်ငံက မီးမောင်းထိုး ဖော်ပြလျက်ရှိကြောင်း ဖော်ပြထားပါသည်။

အမေရိကန်နိုင်ငံသည် ကမ္ဘာ့ထိပ်တန်းလောင်စာဆီထုတ်လုပ်သည့်နိုင်ငံများတွင် ရပ်တည် လျက်ရှိကြောင်း၊ ၁၉၉၀ ခုနှစ် အစောပိုင်းနှစ်များတွင် အမေရိကန်နိုင်ငံသည် ဆော်ဒီနိုင်ငံမှ တစ်ရက် လျှင် ရေနံစီမံစည်ပေါင်း ၂ သန်း တင်သွင်းခဲ့ရာမှ ၂၀၂၁ ခုနှစ်၊ ဒီဇင်ဘာလမှစ၍ တစ်ရက်လျှင် စည် ပေါင်း ၅ သိန်းအောက်သာ တင်သွင်းသည်ဟု အမေရိကန် စွမ်းအင်အချက်အလက်များ စီမံခန့်ခွဲမှု ဌာနမှ ထုတ်ပြန်ထားကြောင်း ဖော်ပြထားပါသည်။

ဆော်ဒီနိုင်ငံအနေနှင့် နေ့စဉ်ရေနံစီမံစည်ပေါင်း သန်းပေါင်းများစွာကို အမေရိကန်ဒေါ် လာအစား ယွမ်ငွေဖြင့် ပြောင်းလဲအသုံးပြုပါက ဆော်ဒီနိုင်ငံ၏ စီးပွားရေးကို ရုတ်ချည်းပြောင်းလဲ သွားနိုင်ကြောင်း၊ ဆော်ဒီမင်းသား၏ လက်ထောက်က ခိုင်မာစွာ ကြိုတင်ပြင်ဆင်ဆောင်ရွက်မှု မရှိ သေးပဲ အစီအစဉ်ကို အလျင်အမြန်ပြောင်းလဲဆောင်ရွက်ပါက ဆော်ဒီနိုင်ငံသည် မမျှော်မှန်းနိုင်သည့် စီးပွားရေး ဆုံးရှုံးမှုဒဏ်ကို ခံစားရနိုင်သည်ဟု သတိပေးပြောကြားခဲ့ကြောင်း ဖော်ပြထားပါသည်။

Source: <https://www.wsj.com/articles/saudi-arabia-considers-accepting-yuan-instead-of-dollars-for-chinese-oil-sales-11647351541>

ခင်မြမြထွေး၊ စီးပွားရေးသံမှူး  
ဝါရှင်တန်

.....